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1  Μέσα σε ένα τρίμηνο 491.806 νέοι οφειλέτες
Πηγή: ΛΟΓΟΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-11-2019

Επιφάνεια: 311.64 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 60

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΑ ΤΑΜΕΙΑ

Μέσα σε ένα τρίμηνο 491.806 νέοι
οφειλέτες

Κατά 491.806 αυξή
θηκαν οι οφειλέτες των 
ασφαλιστικών ταμείων 
μέσα σε ένα τρίμηνο.

Αυτό αποκαλύπτει η 
έκθεση του Κέντρου Εί
σπραξης Ασφαλιστικών 
Οφειλών (ΚΕΑΟ) για το 
γ' τρίμηνο του 2019.

Συγκεκριμένα, το Σε
πτέμβριο του 2019 ανήλ- 
θαν σε 1.898.836 έναντι 
1.407.030 που ήταν τον 
Ιούνιο. Τα συνολικά 
χρέη ανέρχονται πλέον 
σε 35.542.541.507 ευρώ 
έναντι 35.110.125.981 ευρώ που ήταν 
τον Ιούνιο.

Σύμφωνα με το ΚΕΑΟ, η αύξηση αυ
τή οφείλεται στο ό,τι τον Αύγουστο και 
τον Σεπτέμβριο του 2019 έγινε η διαβί
βαση των οφειλών των μη μισθωτών 
από τον ΕΦΚΑ για το έτος 2017, καθώς 
και για το έτος 2018 για όσους είχαν αι- 
τηθεί ένταξη στην ρύθμιση των 120 δό
σεων ( νόμος 4611/2019).

Οι οφειλές των μη μισθωτών (ελευ
θέρων επαγγελματιών, αγροτών) οι 
οποίες διαβιβάστηκαν στο ΚΕΑΟ από τη 
"χρήση" του 2017 είναι εκείνες που δεν 
εισπράχθηκαν έως και το τέλος 2018, 
αφού ολοκληρώθηκε η τελική εκκαθά
ριση (με βάση το εισόδημα του 2016).

Οι δε οφειλές του 2018 είναι εκείνες 
που προέκυψαν από την προσωρινή εκ
καθάριση των εισφορών. Διαβιβάστη
καν στο ΚΕΑΟ, όμως, μόνο εκείνες οι 
οποίες εντάχθηκαν, μετά από αίτημα 
των αντίστοιχων οφειλετών, στη ρύθμι
ση των 120 δόσεων. Όσες δεν εντάχθη
καν στις 120 δόσεων, δεν έχουν διαβι- 
βασθεί στο ΚΕΑΟ. Η μεταφορά των 
ανείσπρακτων εισφορών του 2018 θα 
συντελεσθεί μετά τα τέλη του 2019, 
οπότε λήγει η προθεσμία εξόφλησής 
τους.

Κατά μεγάλο μέρος, πάντως, οι επι

πλέον οφειλέτες ο οποίοι καταγράφο
νται έως και το Σεπτέμβριο στα "κιτά
πια" του ΚΕΑΟ, όπως τονίζεται στην τε
λευταία έκθεση του, δεν είναι νέοι 
οφειλέτες (δηλαδή οφειλέτες που δημι
ουργούν για πρώτη φορά οφειλές) αλ
λά πρόκειται για οφειλέτες που υπήρ
χαν ήδη στο Ενιαίο Ηλεκτρονικό Μη
τρώο Οφειλετών με οφειλές στα τέως 
Ταμεία στα οποία ασφαλίζονταν.

Ωστόσο, δεδομένης της υπαγωγής 
αυτών σε διαφορετικό φορέα (ΕΦΚΑ) 
από τις αρχές του 2017, οι μη μισθωτοί 
οφειλέτες εγγράφονται στο ΚΕΑΟ σε 
νέο Μητρώο Οφειλέτη για τις οφειλές 
από το 2017 και μετά, σημειώνεται στην 
ίδια έκθεση. Επομένως, όσον αφορά το 
πλήθος οφειλετών πρέπει να σημειωθεί 
ότι δεν ανταποκρίνεται σε διακριτούς 
οφειλέτες. Αντίθετα, αφορά σε διακρι- 
τά Μητρώα Οφειλετών δεδομένου ότι 
κάποιοι οφειλέτες έχουν περισσότερα 
από ένα Μητρώα Οφειλέτη.

Έτσι, η αύξηση στο πλήθος των 
οφειλετών στο ΚΕΑΟ κατά το μεγαλύ
τερο μέρος δεν αφορά καινούργιους 
οφειλέτες, αλλά υπάρχοντες οφειλέτες 
των τέως Ταμείων (ΟΑΕΕ, ΕΤΑΑ κλπ.) οι 
οποίοι δημιούργησαν νέες οφειλές με
τά την δημιουργία του ΕΦΚΑ το 2017.
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1  Πρώτος χώρος θηλασμού σε δημόσια υπηρεσία
Πηγή: 7ΜΕΡΕΣ ΤΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-11-2019

Επιφάνεια: 507.52 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟ ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ ΠΑΜΒΩΤΙΔΑΣ ΣΤΟΝ ΚΑΤΣΙΚΑ

flpcoios xcopos θηλασμού σε δημόσια υπηρεσία

Τ
α οφέλη του θηλασμού είναι γνωστά και
ολοένα και περισσόιερεε μητέρεε επιλέγουν 
να θηλάσουν ίο μωρό ious προσφέρονταε 
στο παιδί την πρώτη του τροφή ενώ ενδυνα- 

μώνουν το δέσιμο μητέραε- μωρού.______________

Το πρώτο σημαντικό βήμα ώστε ο Δήμοε να γίνει πιο φιλικόε npos 
το θηλασμό, πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα, το μεσημέρι, με τα εγ
καίνια του χώρου θηλασμού στο πρώην δημαρχείο του Κατσικά 
Ιωαννίνων.

Ο Δήμοε Ιωαννιτών, με την θερμή υποστήριξη ms 5ns και 6ns 
ΤΟ.Μ.Υ Ιωαννίνων και του Κέντρου Υγεία5 Ιωαννίνων, στο πλαίσιο 
Tns προαγωγήΞ του μητρικού θηλασμού, δημιούργησε έναν ειδικά 
διαμορφωμένο χώρο μητρικού θηλασμού και βρεφικήε φροντίδαε, 
τον πρώτο σε δημόσια υπηρεσία.

Στη χώρα pas από το 2014 η νομοθεσία προβλέπει ότι για τη διευ
κόλυνση του μητρικού θηλασμού πρέπει να υπάρχει ειδικόΞ xcopos 
σε δημόσιεε υπηρεσία, μουσεία, εμπορικά κέντρα κ.ά., Ka0oi)s και 
ειδικά διαμορφωμένοι χώροι ώστε οι μητέρεε να μπορούν να αντ
λούν το γάλα tous.

Ο xcopos aucos που εξοπλίστηκε πλήρακ, βρίσκεται στο ισόγειο 
του πρώην δημαρχείου και κάθε μητέρα έχει τη δυνατότητα να θη

λάσει το μωρό Tns, σε συνθήκεε ιδιωτικότηταε και άνεσηε.
Όλοι όσοι βρέθηκαν στα εγκαίνια του χώρου θηλασμού, είχαν τη 

δυνατότητα να δουν το νέο, καθαρό, φωτεινό και κατάλληλα δια
μορφωμένο δωμάτιο, το οποίο πλέον θα καλύπτει as ανάγκε3 των 
θηλαζουσών μαμάδων και των παιδιών tous.

Διανύουμε την Παγκόσμια Εβδομάδα Μητρικού θηλασμού με σύν
θημα «Ενδυναμώνουμε tous yovsi's, διευκολύνουμε τον θηλασμό. 
Τώρα και για το μέλλον!». Σκοπόε λοιπόν aums Tns πρωτοβουλία, 
είναι να αναδείξει τη σημασία ms πρακτική5 και n0iK0s υποστήριξη5 
Tns pnT0pas, του πατέρα, του βρέφος αλλά και όσων πλαισιώνουν 
αυτή τη θερμή αλυσίδα, oncos ανέφερε σε δηλώσει του ο Δήμαρχο5 
Ιωαννίνων Μωυσήε Ελισάφ.

Στα εγκαίνια, έδωσε το «παρών» και η βουλευτή5 Ιωαννίνων 
Μαρία Κεφάλα, η οποία στάθηκε στη σημασία προώθησηε του μη
τρικού θηλασμού.

Από την πλευρά tous, ο αντιδήμαρχοΞ BaaiTms Βλέτσα5 και η αν- 
τιπεριφερειάρχπΒ Αγνή Νάκου στάθηκαν στην πρωτοβουλία που 
έγινε πράξη και εκφράζοντα την βεβαιότητα ότι το επόμενο διάστημα 
ανάλογοι χώροι θα δημιουργηθούν και σε άλλα δημοτικά και δημό
σια κτίρια και υπηρεσία.

Δηλώσει έκαναν και οι υπεύθυνε3 του Κέντρου που στάθηκαν 
στην ανάγκη sviaxuans αυτών των πρωτοβουλιών και δημιουργία 
και άλλων ανάλογων χώρων εντόε Tns πόληε των Ιωαννίνων.
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1  Διάθεση 59 φαρμάκων υψηλού κόστους από
ιδιωτικά φαρμακεία

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-11-2019

Επιφάνεια: 92.1 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ►ΑΠΟ 1ης ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ

Διάθεση 59 
φαρμάκων 
υψηλού κόστους 
από ιδιωτικά 
φαρμακεία

ΑΠΟ χην 1 η Ιανουάριου του 2020 ξεκινά η διάθεση 59 φαρμάκων υψηλού κό
στους (ΦΥΚ) από τα ιδιωτικά φαρμακεία σύμφωνα με το σχεδίασμά του υπουργείου 
Υγείας και του ΕΟΠΥΥ. Πρόκειται για σκευάσματα κατά του καρκίνου και κατά της 
σκλήρυνσης κατά πλάκας που μέχρι σήμερα έπαιρναν οι ασθενείς από τα φαρμα
κεία του ΕΟΠΥΥ και πολύ συχνά ταλαιπωρούνταν σε μεγάλες ουρές αναμονής. 
Χθες, ο ΕΟΠΥΥ παρουσίασε στις φαρμακευτικές επιχειρήσεις που διαθέτουν τα 
φάρμακα το σχέδιο διανομής των ΦΥΚ από τα ιδιωτικά φαρμακεία. Για τη διάθεση 
των αρχικά 59 φαρμάκων από τα φαρμακεία τπς γειτονιάς έχουν ήδη συμφωνήσει 
οι φαρμακοποιοί θέτοντας βέβαια ένα συγκεκριμένο διάστημα για τη δωρεάν 
διάθεσή τους μέχρι την 31 η Αυγούστου του 2020, καθώς για το διάστημα μετά 
από αυτή την ημερομηνία έχουν ζητήσει να οριστεί επιστημονική αμοιβή.
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1  Καλαφάτης: Διασύνδεση με τις περιφέρειες για την
Υγεία

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-11-2019

Επιφάνεια: 111.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καλαφάτης: Διασύνδεση με 
τις περιφέρειες για την Υγεία
Τη μεγαλύτερη διασύνδεση με 
τις περιφέρειες της χώρας, με 
στόχο την αποτελεσματικότερη 
άσκηση της πολιτικής υγείας σε 
περιφερειακό και τοπικό επίπε
δο, όπως και την αξιοποίηση των 
χρηματοδοτικών δυνατοτήτων 
που διαθέτουν, πρότεινε στην 
πολιτική ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας ο γενικός γραμματέας 
της Κ.Ο. της Ν.Δ. Σταύρος 
Καλαφάτης, στη διάρκεια 
συνάντησής τους με τους 
βουλευτές - ιατρούς της 
Νέας Δημοκρατίας 
στη Βουλή. Παράλ
ληλα πρότεινε, οι 
νέες πολιτικές

πρωτοβουλίες που προωθεί το 
υπουργείο με νομοθετήματα στη 
Βουλή, να επιδιωχθεί να έχουν το 
ελάχιστο δυνατό ή και μηδενικό 
κόστος, να είναι άμεσα υλοποιή- 
σιμες, να μην απαιτούν την έκδοση 
πολλών Υ.Α. ή Π.Δ. και να έχουν 
άμεσο αντίκρισμα για τους πολί
τες. Ο υπουργός Β. Κικίλιας και 

ο υφυπουργός Β. Κοντοζα- 
μάνης, αφού ευχαρίστησαν 
τους βουλευτές για τις 
επισημάνσεις και προτά
σεις τους, δεσμεύθηκαν να 

τις λάβουν υπόψη στην 
υλοποίηση της εθνι
κής πολιτικής για 
την Υγεία.
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1  «Κρυφά» χρέη 5 δισ ευρώ στα Ταμεία
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-11-2019

Επιφάνεια: 1112.01 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Κρυφά» χρέη 5 δια ευρώ στα Ταμεία
Οι οφειλές αυτές αφορούν κυρίως στο τέως ταμείο των αυτοαπασχολούμενων μηχανικών, 

γιατρών, δικηγόρων (ΕΤΑΑ), των αγροτών (ΟΓΑ), αλλά και το ΕΤΕΑΕΠ

ατά 5 δια. ευρώ ή 12,5% υψη
λότερα είναι τα χρέη στα ταμεία 
σε σχέση με εκείνα που έχουν

Οι οφειλές των μη 
μισθωτών (900 εκ αι 
ευρώ -1 δια ευρώ) θα 
ενταχθούν στο ΚΕΑΟ το 
αργότερο έως την άνοιξη 
τον 2020

ρικό ταμείο (ΕΤΕΑΕΠ). Ωστόσο, η ολοκλήρωσή 
της θα δώσει μία άλλη, χειρότερη εικόνα σε 
σχέση με εκείνη που υπάρχει σήμερα. Η έ
νταξη πάνω από 3,5- 4 δισ. ευρώ στη 
ρύθμιση των 120 δόσεων δεν θα την 
αλλάξει, τουλάχιστον τα επόμενα 1 έως 
2 χρόνια. Και αυτό γιατί το ΚΕΑΟ κατα
μετρά το ύψος των οφειλών, είτε αυτά 
έχουν ενταχθεί σε ρύθμιση, είτε όχι. Οι 
εισπράξεις από τις 120 δόσεις αναμένονται 
σε ετήσια βάση (αρχής γενομένης το 2020) να 
φτάσουν τα 400 εκατ. ευρώ. Έτσι στο τέλος 
του 2020, στην καλύτερη περίπτωση θα έχουν

r\ μεταφερθεί στο Κέ-
\ ντρο Είσπραξης Α
Χ σφαλιστικών Οφει-

—1_ ·4^?,ών. Συγκεκριμένα,
σύμφωνα με ασφαλείς πληροφορί
ες, ανέρχονται σχεδόν στα 40 δισ. 
ευρώ έναντι 35 δισ. ευρώ περίπου, 
τα οποία έχει στα «χέρια» του το 
ΚΕΑΟ. Οι οφειλές αυτές αφορούν 
κυρίως στο τέως ταμείο των αυτο
απασχολούμενων μηχανικών, για
τρών, δικηγόρων (ΕΤΑΑ), των α
γροτών (ΟΓΑ), αλλά και το επικου-

αφαιρεθεί από τα «κιτάπια» του ΚΕΑΟ το ποσό 
των 4β0 εκατ. ευρώ. Μάλιστα, τα χρέη (σ.σ. 
των ελευθέρων επαγγελματιών) τα οποία έχουν 
επανυπολογισθεί - μειωθεί μπαίνοντας στη 
ρύθμιση των 120 δόσεων αποτελούν αναλογι
κά το μικρότερο κομμάτι των ρυθμισμένων 
χρεών. Συγκεκριμένα, τα χρέη των επαγγελμα- 
τιών που εντάχθηκαν στην εν λόγω ρύθμιση 
ανήλθαν στο 1 δισ. ευρώ (έναντι 3,5 -4 δισ. 
ευρώ που συνολικά μπήκαν στις 120 δόσεις), 
ενώ η πλειοψηφία αυτών -εκτιμάται από στε
λέχη των ταμείων- ότι «κουρεύτηκαν» έως 
κατά 60-65% λόγω του επανυπολογισμού τους 
βάσει του νόμου Κατρούγκαλου. Έτσι, στις ε
πόμενες εκθέσεις του ΚΕΑΟ αναμένεται να 
αποτυπωθεί αυτό το «κούρεμα», μειώνοντας το 
συνολικό όγκο των οφειλών στα ταμεία. Ωστό
σο, το 2020, αναμένονται να ενταχθούν οι α
νείσπρακτες εισφορές των μη μισθωτών για το 
έτος 2018. Αυτές ανέρχονται σε 1 δισ. ευρώ. 
Ακόμα και στην υποθετική περίπτωση που το 
σύνολο των οφειλών των μη μισθωτών έχει ε
νταχθεί στις 120 δόσεις, μόλις 100 εκατ. ευρώ 
από αυτό το 1 δισ. ευρώ θα μπορούσαν να ει- 
σπραχθεί μέσα σε ένα χρόνο. Υπενθυμίζεται, 
μάλιστα, πως οι οφειλές του 2018 δεν «κου
ρεύτηκαν», καθώς είναι ήδη υπολογισμένες με 
βάση το νόμο Κατρούγκαλου. Συνεπώς, τα υ
πόλοιπα 900 εκατ. ευρώ θα παραμείνουν στο

«παθητικό» των ταμείων και του ΚΕΑΟ. Αφαι- 
ρώντας από τις νέες οφειλές των μη μισθωτών 
βάσει της εκκαθάρισης του 2018 (1 δισ. ευρώ) 
τις αναμενόμενες εισπράξεις από τις συνολικές 
οφειλές (εργοδοτών, επαγγελματιών κ.λ.π.) 
που εντάχθηκαν στις 120 δόσεις (400 εκατ. 
ευρώ), θα πρέπει να περιμένει κανείς μία «κα
θαρή» αύξηση στις οφειλές έως 600 εκατ. ευρώ. 
Οι οφειλές αυτές των μη μισθωτών (900 εκατ. 
ευρώ -1 δισ. ευρώ) θα ενταχθούν στο ΚΕΑΟ το 
αργότερο έως την άνοιξη του 2020, αφού στο 
τέλος του τρέχοντος έτους εκπνεύσει η προθε
σμία εξόφλησής τους (σ.σ. χρεωστικά υπόλοι
πα από την τελική εκκαθάριση του 2018). Συ
νεπώς, στην (β’) τριμηνιαία έκθεση του ΚΕΑΟ, 
η οποία θα δημοσιευθεί τον Αύγουστο του 
2020, θα πρέπει να αναμένει κανείς την πρώτη 
νέα αύξηση των ασφαλιστικών οφειλών που 
θα έχουν μεταφερθεί στο ΚΕΑΟ, παρά τη σχε
τικά μαζική ένταξη οφειλετών στις 120 δόσεις, 
καθώς περίπου 1 στους 3 οφειλέτες μπήκαν 
στη σχετική ρύθμιση, αν και η εικόνα αυτή θα 
βελτιωθεί προς το τέλος του 2020 ή το αργό
τερο στις αρχές του 2021. Η ανοδική όμως 
αυτή τάση των ασφαλιστικών οφειλών δεν 
πρόκειται να σταματήσει ούτε το.. .2021, καθώς 
σε λιγότερο από δύο χρόνια από σήμερα, θα 
πρέπει να μεταφερθούν οι ανείσπρακτες εισφο
ρές των μη μισθωτών για το 2019.

«Λερναία Ύδρα» τα χρέη στα Ταμεία
■Μ ΜΕ ΒΑΣΗ τα έως τώρα στοιχεία 
της εισπραξιμότητάς τους (60% 
-65%), ένα ανάλογο ποσό με το 2018 
(δηλαδή έως 1 δισ. ευρώ) θα κατα
γράφει και έπειτα θα μεταφερθεί ως 
οφειλή στο ΚΕΑΟ έως την άνοιξη

του 2021. Αν και έως το τέλος του 
2021 εισπραχθούν επιπλέον 400 
εκατ. ευρώ μέσω της ρύθμισης των 
120 δόσεων, η «καθαρή» αύξηση 
των χρεών στα ταμεία θα κυμανθεί 
και πάλι κοντά στο μισό δισ. ευρώ.

Στόχος του υπουργείου Εργασίας 
είναι να πάψει να υπάρχει αυτή η 
«ΛερναίαΎδρα» των χρεών στα τα
μεία, ιδίως από την πλευρά των μη 
μισθωτών (επαγγελματίες, αγρότες) 
μέσα από τη θέσπιση ενός νέου συ

στήματος εισφορών (το οποίο θα 
εφαρμοσθεί από το 2020) και, πα
ράλληλα, μέσω της εντατικοποίησης 
των ενεργειών αναγκαστικής εί
σπραξης σε όσους δεν εντάσσονται 
στις ρυθμίσεις.
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1  Θα εφαρμοστεί άμεσα ο νόμος
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-11-2019

Επιφάνεια: 280.69 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θα εφαρμοστεί 
άμεσα ο νόμος
> ΤΟΥ ΓΙΑΝΝΗ ΧΑΛΚΙΑΔΑΚΗ

Ο κ. Στέλιος Λουκίδης, η κ. Παρασκευή Κατσαούνου 
και οι κ.κ. Βασίλης Κικίλιας και Κώστας Παναγόπουλος.

Τ
ην πεποίθηση όχι θα εφαρμοστεί άμεσα και καθολι
κά ο αντικαπνιστικός νόμος εξέφρασε ο υπουργός Υγεί
ας Βασίλης Κικίλιας επισημαίνοντας την ανάγκη της 
ενημέρωσης και πρόληψης όλων των ομάδων για τη ση
μασία του εμβολιασμού, για το σωστό τρόπο διατροφής, 
αλλά και για το έργο της Ελληνικής Πνευμονολογικής Εταιρείας. 
«Ο μαραθώνιος είναι στάση ζωής, είναι ωραίο πράγμα οι νέοι να περνάνε 

τη ζωή τους στον αθλητισμό, όχι για να γίνουν επαγγελματίες αλλά για 
να γυμνάζονται Ο στίβος είναι ο βασιλιάς των αθλημάτων, και ο μαρα
θώνιος είναι μαγνήτης και προσελκύει το ενδιαφέρον.

Μπράβο, συγχαρητήρια για την προσπάθειά σας. Το υπουργείο Υγείας 
όπου μπορεί θα είναι δίπλα σας», είπε την 1 Νοεμβρίου ο κ. Κικίλιας στην 
καθιερωμένη κοινή συνέντευξη Τύπου, με την παρουσία του πρόεδρου 
του ΣΕΓΑΣ Κώστα Παναγόπουλου, του αν. καθηγητή Πνευμονολογίας της 
Β’ Πανεπιστημιακής Πνευμονολογικής Κλινικής ΕΚΠΑ, του νοσοκομείου 
«Αττικόν», Στέλιου Λουκίδη, και της επίκουρης καθηγήτριας Πνευμονο- 
λογίας της Ιατρικής Σχολής ΕΚΠΑ και υπεύθυνης της Ομάδας Λοιμώξεων 
Αναπνευστικού Συστήματος της ΕΠΕ Παρασκευής Κατσαούνου.

Παίρνοντας το λόγο ο κ. Παναγόπουλος μίλησε για τη θέση του Μαρα
θωνίου της Αθήνας μέσα στα 30 μεγαλύτερα αθλητικά γεγονότα στον 
κόσμο με πάνω από 60.000 δρομείς, με 13.000 ξένους δρομείς από 104 
χώρες του κόσμου, μια σημαντική δραστηριότητα για τον Τουρισμό και 
την αγορά της πόλης.

Από την πλευρά του, ο κ. Λουκίδης τόνισε: «Αυτή η πρωτοβουλία μάς 
έχει προσφέρει τη δυνατότητα να ενημερώσουμε και να ευαισθητοποι
ήσουμε χιλιάδες συμπολίτες μας για τη σημασία της υιοθέτησης ενός 
υγιεινού τρόπου ζωής.

Συνεχίζουμε, λοιπόν, τις προσπάθειές μας δίνοντας ιδιαίτερη έμφαση 
στην πρόληψη, μέσω του εμβολιασμού, σοβαρών λοιμωδών νοσημάτων, 
όπως η πνευμονιοκοκκική πνευμονία».
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1  Στη μάχη για την υπεράσπιση του δημόσιου
συστήματος Υγείας

Πηγή: ΕΠΟΧΗ Σελ.: 1,20 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-11-2019

Επιφάνεια: 587.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στη μάχη για
την υπεράσπιση του δημόσιου 
συστήματος Υγείας
Ο Ανδρέας Μιχαηλίδης για
την πρωτοβουλία του τομέα 
Υγείας της κοινοβουλευτικής ομάδας 
του ΣΥΡΙΖΑ σελ. 20
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1  Στη μάχη για την υπεράσπιση του δημόσιου συστήματος Υγείας
Πηγή: ΕΠΟΧΗ Σελ.: 1,20 Ημερομηνία

έκδοσης:
10-11-2019

Στη μάχη για την υπεράσπιση 
του δημόσιου συστήματος Υγείας

Του Ανδρέα Μιχαηλίδη*

Τ
ο τελευταίο διάστημα βρίσκεται σε 
εξέλιξη μια πρωτοβουλία που ξε
νίζει πολλούς που δεν είναι εξοι
κειωμένοι με την πολιτική κουλτούρα της 

Αριστερός. Με πρωτοβουλία του τομέα 
Υγείας της Κοινοβουλευτικής Ομάδας 
του ΣΥΡΙΖΑ πραγματοποιούνται επισκέ
ψεις σε μονάδες Υγείας της χώρας, σε συ
νεργασία με το Τμήμα Υγείας του Κόμ
ματός μας. Ήδη έχουν πραγματοποιηθεί 
τρεις τέτοιες εξορμήσεις. Η πρώτη έγινε 
στην Θεσσαλονίκη, με την ευκαιρία της 
εκεί επίσκεψης του Προέδρου του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ Αλέξη Τσίπρα, η δεύτερη στα Γιάννε
να τον προηγούμενο μήνα και η τρίτη, 
πρόσφατα, στην Πάτρα.

Κατά την διάρκεια των εξορμήσεων 
αυτών, πραγματοποιούνται επισκέψεις σε 
πρωτοβάθμιες δομές Υγείας (ΤΟΜΥ, Κέν
τρα Υγείας), σε Νοσοκομεία του ΕΣΥ, ενώ 
οργανώνονται συναντήσεις με εργαζό
μενους στο χώρο Υγείας.

0 σκοπός των επισκέψεων

Ο σκοπός των επισκέψεων αυτών είναι

πολυσήμαντος και εξαιρετικά ενδιαφέ
ρων. Εκπέμπει σήματα πολλαπλής ση
μασίας:

Πρώτα απ’ όλα δηλώνει εμφαντικά 
πως «είμαστε εδώ». Μετά το αποτέλεσμα 
των πρόσφατων εκλογών, με το οποίο ο 
ελληνικός λαός μας όρισε στη θέση της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης, εμείς δεν εγ
καταλείπουμε τον αγώνα για την υπερά
σπιση του δημόσιου συστήματος Υγείας 
και βρισκόμαστε δίπλα στους ανθρώ
πους που το υπηρετούν.

Παράλληλα δηλώνουμε με τις πρωτο
βουλίες μας αυτές ότι δεν προτιθέμεθα να 
παραχωρήσουμε τίποτα από αυτά για τα 
οποία δουλέψαμε και καταφέραμε με 
«νύχια και με δόντια», μέσα στα σκληρά 
χρόνια των μνημονίων, στις νεοφιλελεύ
θερες πολιτικές της κυβέρνησης της 
Νέας Δημοκρατίας. Αν και τα πρώτα 
δείγματα γραφής της νέας διακυβέρνησης 
δεν μας καλλιεργούν αυταπάτες για το τι 
θα ακολουθήσει, εμείς δηλώνουμε έτοιμοι 
να υπερασπιστούμε τον δημόσιο χαρα
κτήρα της Υγείας, καθώς και το δικαίω
μα πρόσβασης όλων σ’ αυτήν.

Την ίδια ώρα ανοίγουμε ένα ουσιαστι
κό διάλογο, με άλλο πλέον θεσμικό ρόλο,

με τους εργαζόμενους στον χώρο της 
Υγείας, αλλά και με τους χρήστες Υγείας 
για τα ζητήματα τα οποία δεν καταφέρα
με να αντιμετωπίσουμε αποτελεσματι
κά, στα χρόνια της δικής μας διακυβέρ
νησης της χώρας. Είμαστε άλλωστε υπο
χρεωμένοι να δούμε όλα αυτά τα ζητήματα 
των καθυστερήσεων, των αστοχιών στις 
επιλογές μας και των λάθος προτεραι- 
οποήσεων που κάναμε. Όλα αυτά θα 
πρέπει με νηφαλιότητα και ψυχραιμία να 
τα εξετάσουμε και να βγάλουμε τα συμ- 
περάσματά μας. Συμπεράσματα με ου
σιαστική σημασία στην μεγάλη υπόθεση 
της εμπειρίας - διαλόγου πάνω στο ζή
τημα της «κυβερνώσας Αριστεράς».

θετική αποδοχή

Θα πρέπει να επισημάνει κανείς το με
γάλο ενδιαφέρον των εργαζομένων στην 
Υγεία (γιατρών, νοσηλευτικού προσωπι
κού, διοικητικών), σχετικά την υποστή
ριξη των δημόσιων δομών της. Την έγνοια 
τους, την αγωνία τους για το αύριο και τις 
διαφαινόμενες προθέσεις της σημερινής 
κυβέρνησης. Ακόμα σ’ εκείνους που δια
τύπωναν σκληρή κριτική για δικές μας 
επιλογές, ήταν προφανής η αμηχανία 
τους για το μέλλον.

Θετική αποδοχή έχει επίσης η πρόταση 
για δημιουργία ενός Δικτύου για την υπε
ράσπιση του δημόσιου χαρακτήρα της 
Υγείας και του δικαιώματος στην ελεύ
θερη και ακώλυτη πρόσβαση σ’ αυτήν.

Όπως επανειλημμένα τονίστηκε, το 
2015 ο σύστημα Υγείας βρισκόταν σε 
οριακό σημείο κατάρρευσης. Υποδομές 
εγκαταλειμμένες. Ανθρώπινο δυναμικό 
αποδυναμωμένο. Η διαφθορά και η σπα
τάλη εμφανείς. Η πρόσβαση στο σύστη
μα προβληματική και για κάποιους απα
γορευτική. Το καλοκαίρι του 2019 το 
σύστημα παραδόθηκε όρθιο, με λειτουρ
γική επάρκεια και κυρίως με την δυνα
τότητα να παράσχει υψηλού επιπέδου

υπηρεσίες σε όλους. Παρά τις αδυναμίες 
που αναμφισβήτητα υπάρχουν, είναι θω
ρακισμένο πλέον θεσμικά για να τις ξε- 
περάσει. Το κριτικό ερώτημα είναι αν θα 
υπάρξουν οι πολιτικές στήριξής του ή αν 
θα επιλεγεί η λύση του τεμαχισμού και της 
διανομής προνομιακών τομέων στον ιδιω
τικό τομέα. Λύση εύκολη και αποδοτική! 
Η κωλυσιεργία με αναίτιες δικαιολογίες 
των προκηρύξεων θέσεων προσωπικού, 
που με πολύ κόπο είχαν ήδη δρομολογη
θεί είναι η επιβεβαίωση της δεύτερης εκ
δοχής.

Στην μέχρι στιγμής αποτίμηση της πρω
τοβουλίας των περιοδειών αυτών θα πρέ
πει να προσθέσουμε και την δυνατότητα 
που αυτές παρέχουν για την συνάντηση 
πολλών αριστερών και προοδευτικών 
πολιτών που για διαφόρους λόγου βρί
σκονταν αποστασιοποιημένοι από τις 
γραμμές του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι η ευκαιρία να 
συναντηθούμε, να συζητήσουμε τις ανη
συχίες μας και να τους καλέσουμε να αν- 
ταποκριθούν στο μεγάλο προσκλητήριο 
της διεύρυνσης που απευθύνει σήμερα το 
κόμμα μας. Η υπεράσπιση του δημόσιου 
συστήματος Υγείας, με τα χαρακτηριστι
κά που προαναφέρθηκαν, είναι μια βαθειά 
αριστερή και προοδευτική πρόταση που 
συγκινεί κάθε πολίτη με συνείδηση και αν
θρωπιά.

Επόμενες περιοδείες

Οι περιοδείες σε δομές Υγείας θα συ
νεχιστούν. Θα ακολουθήσουν η Λάρισα, 
το Ηράκλειο και φυσικά η μεγάλη κεν
τρική εκδήλωση του Δικτύου για την 
Υπεράσπιση του Δημόσιου Συστήματος 
Υγείας. Η εκδήλωση αυτή θα πραγματο
ποιηθεί στις 20 Νοεμβρίου στο Αμφιθέα
τρο της Ε.Σ.Δ.Υ. Προσκεκλημένοι όλοι οι 
πολίτες που ανεξάρτητα από επιμέρους 
πολιτικές προσεγγίσεις θεωρούν την υπε
ράσπιση του δημόσιου χαρακτήρα της 
Υγείας κυρίαρχο ζήτημα για το αξιακό σύ
στημα μιας κοινωνίας της ανθρωπιάς, της 
αλληλεγγύης και της κοινωνικής χειρα
φέτησης.

* Βουλευτής Χίου ΣΥΡΙΖΑ, αναπληρωτής 
τομεάρχης Υγείας 

Κ.Ο. ΣΥΡΙΖΑ
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1  Αγωγή του προέδρου του ΚΕΕΛΠΝΟ κατά
εργαζόμενων!

Πηγή: ΑΥΓΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-11-2019

Επιφάνεια: 531.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2600

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΩΣ Ο Π. ΑΡΚΟΥΜΑΝΕΑΣ 
ΠΡΟΣΕΛΗΦΘΗ ΣΤΟ 

ΙΔΡΥΜΑ ΧΑΤΖΗΚΩΣΤΑ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΚΩΣΤΑΣ ΠΟΥΛΑΚΙΔΑΣ

Η> Ο νέος πρόεδρος του ΚΕΕΛΠΝΟ (νυν Ε- 
ΟΔΥ), που διόρισε ο υπουργός Υγείας Βασί
λης Κικίλιας, έχει κάνει αγωγή σε σωματείο 
εργαζόμενων που διαμαρτυρήθηκε για την 
πρόσληψή του. Ο Παναγιώτης Αρκουμανέας 
είναι γνωστό πως είναι προσωπικός φίλος 
του υπουργού Υγείας, άλλωστε παρευρέθηκαν 
και στον γάμο του υπουργού. Η προσωπική 
σχέση δεν εμπόδισε τον Β. Κικίλια να τον διο
ρίσει πρόεδρο στον ΕΟΔΥ (που αντικατέστη
σε το σκανδαλώδες ΚΕΕΛΠΝΟ).

Προ έτους, ο Π. Αρκουμανέας προσελήφθη 
στο ίδρυμα Χατζηκώστα για να κάνει τις δη
μόσιες σχέσεις του. Το σωματείο αντέδρασε 
κάνοντας λόγο σε ανακοίνωσή του για «ρου- 
σφετολογική πρακτική». Αυτό ήταν αρκετό 
για τον Π. Αρκουμανέα προκειμένου να κά
νει αγωγή στο σωματείο, τον πρόεδρο του σω
ματείου και τον γραμματέα του σωματείου ζη
τώντας συνολικά 120.000 ευρώ, αλλά και προ
σωπική κράτηση των συνδικαλιστών!

2.000 ευρώ τον μήνα
Τον Οκτώβριο του 2018 ο Π. Αρκουμανέας 

ανέλαβε ως σύμβουλος δημοσίων σχέσεων 
και υπεύθυνος επικοινωνιακής προώθησης 
του ιδρύματος Χατζηκώστα υπογράφοντας 
σύμβαση έργου με μηνιαία αμοιβή 1.500 ευ
ρώ + ΦΠΑ. Επίσης η εταιρεία του Π. Αρκου
μανέα Smart Concepts υπέγραψε σχετική 
σύμβαση έργου.

Τον Ιούλιο ανανεώθηκε η σύμβαση Αρ
κουμανέα και το σωματείο εργαζομένων του 
ιδρύματος διαμαρτυρήθηκε.

«Θεωρούμε αδιανόητο να συνεχιστεί η συ

Αγωγή ίου προέδρου ίου 
ΚΕΕΛΠΝΟ κατά εργαζόμενων!

νεργασία με τον συγκεκριμένο κύ
ριο, ο οποίος προσελήφθη με ρου- 
σφετολογική πρακτική, επιβαρύνει 
το ίδρυμα περίπου με 2.000 ευρώ μη- 
νιαίως και συνολικά μέχρι σήμερα 
γύρω στα 15.000 ευρώ, με πλήρη α- 
ναντιστοιχία, όπως προαναφέραμε, 
με τις αμοιβές και το έργο των υπό
λοιπων εργαζόμενων του Ιδρύματος» 
τονίζει το σωματείο στην ανακοίνωση 
που εξέδωσε στις 10 Ιουλίου.

«Η παρουσίαση του δήθεν έργου 
του, που σας έχει προσκομίσει ο Π. 
Αρκουμανέας, αφορά ενέργειες που 
γίνονταν από πριν στο'Ιδρυμα, σχετι
κά με δωρεές και εθελοντές οι οποίοι 
προσέφεραν στον χώρο τα προηγού
μενα χρόνια. Το κόστος της ετήσιας α
μοιβής του Π. Αρκουμανέα επ’ ουδενί 
δεν υπερκαλύπτεται από το οικονομι
κό όφελος που φέρνει στο'Ιδρυμα», υ
πογραμμίζει η ανακοίνωση των εργα
ζόμενων. Η ανακοίνωση αναρτήθηκε 
στον πίνακα ανακοινώσεων του σω
ματείου, όπου παρέμεινε για λίγες η
μέρες και κατόπιν αφαιρέθηκε.
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«Ρουσφετολογική πρακτική»
To Δ.Σ. του Ιδρύματος Χατζηκώστα 

στις 16 Ιουλίου ζήτησε με... εξώδικο α
πό το σωματείο να ανακαλέσει και υπο
στήριξε τις προσλήψεις που έκανε ως 
«αναγκαίες και χρήσιμες». Προσδιόρι
σε δε τι προσέφερε ο Π. Αρκουμανέα: προβο
λή του έργου του ιδρύματος στα ΜΜΕ, τήρη
ση και ενημέρωση της ιστοσελίδας και φρο
ντίδα στην πρόσκληση χορηγών του ιδρύμα-
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Η αγωγή του Π. Αρκουμανέα κατά των 
εργαζομένων

τος. Το εξώδικο υπογράφουν η πρόεδρος 
του Δ.Σ. Μαργαρίτα Παναγιωτοπούλου 
και δύο από τα μέλη του Δ.Σ., οι Γιάννης 
Βαρδινογιάννης και Κώστας Γερογιάν- 
νης.

Το σωματείο στις 19 Ιουλίου απάντησε 
(επίσης με εξώδικο) πως, εφόσον το Δ.Σ. 
θεωρεί ότι προσβάλλεται, αναιρεί τον χα
ρακτηρισμό «ρουσφετολογική πρακτική», 
αλλά επέμεινε ότι οι προσλήψεις «επιβα
ρύνουν οικονομικά το ίδρυμα, το αποθε- 
ματικό του οποίου έχει συρρικνωθεί τα τε
λευταία έτη», και ότι υπάρχει «δυσανα- 
λογία» έργου και αμοιβής.

Δύο μέρες μετά, στις 21 Ιουλίου, και 
παρά την ανάκληση του χαρακτηρι
σμού, ο Π. Αρκουμανέας κατέθεσε αγω
γή κάνοντας λόγο για «πολυεπίπεδη 
προσβολή της προσωπικότητάς μας»! 
Στρέφεται κατά του σωματείου, του 
προέδρου και του γραμματέα του. Με
ταξύ άλλων ζητάει:
* 5.000 ευρώ κάθε φορά που θα επα
ναλαμβάνονται οι ισχυρισμοί,
* 3.000 ευρώ για κάθε μέρα που δεν θα 
ικανοποιούν την απαίτησή τους,
* 60.000 στον Π. Αρκουμανέα,
* 60.000 στην εταιρεία του Π. Αρκου
μανέα,
* δημόσια επιστολή συγγνώμης στο 
Ίδρυμα, στον Δήμο Αθηναίων, στον γε
νικό γραμματέα Αποκεντρωμένης Δι

οίκησης και σε δύο κανάλια (!),
* 6 μήνες κράτηση στον πρόεδρο και τον 
γραμματέα του σωματείου των εργαζόμενων 
ως μέσο εκτέλεσης της απόφασης του δικα
στηρίου.
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ΕΣΥ: Πρώτα απαξίωση και ύστερα ιδιωτικοποίηση
ΤΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ 
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗ

Αναταραχή και αναστάτωση ε
πικρατεί το τελευταίο διάστημα στα 
δημόσια νοσοκομεία της χώρας, λό
γω της ολιγωρίας και της αδράνειας 
που επιδεικνύει η πολιτική πγεσία 
του υπουργείου Υγείας για τπ δια
σφάλισα τπς παρουσίας στο ΕΣΥ 
των 600 επικουρικών γιατρών που 
εργάζονται μέσω του ΕΣΠΑ και του 
Προγράμματος Δπμοσίων Επενδύ
σεων, των οποίων οι συμβάσεις λή
γουν μέσα στους επόμενους δύο 
μήνες, όπως επίσης και για την ε
πιλογή της να «παγώσει» τις ήδη 
προκηρυγμένες μόνιμες θέσεις για
τρών που είχαν δρομολογπθεί από 
τπν προπγούμενη κυβέρνησα.

Μετά τις στάσεις εργασίας των 
εργαζομένων και τις συγκεντρώσεις 
διαμαρτυρίας που πραγματοποίη
σαν στα ΤΕΠ των νοσοκομείων και 
στο πλαίσιο της κλιμάκωσης των κι- 
νητοποιήσεών τους, προγραμματί
ζουν και την Πέμπτη 14 Νοεμβρίου 
απεργιακή κινητοποίηση και συ
γκέντρωση στην 2η Υγειονομική 
Περιφέρεια, με κύρια αιτήματα την 
επίλυση του ζητήματος με τους 600 
επικουρικούς γιατρούς που κινδυ
νεύουν με απόλυσπ, τον διορισμό 
των 208 ειδικευμένων γιατρών για 
τα Τμήματα Επειγόντων Περιστατι
κών της 1ης και 2ης Υγειονομικής 
Περιφέρειας και την ολοκλήρωση 
των 940 προσλήψεων που έχουν 
«παγώσει» λόγω της εκλογικής δια
δικασίας.

Οι ανανεώσεις συμβάσεων 
και οι προσλήψεις

Οι εργαζόμενοι τονίζουν ότι είναι 
επιτακτική ανάγκπ για τη λειτουρ
γία του ΕΣΥ η εξασφάλιση, από το 
υπουργείο Υγείας, των απαραίτη
των κονδυλίων για την ανανέωση 
των συμβάσεων μέσω ΕΣΠΑ των 
280 επικουρικών γιατρών που λή
γουν στις 31 Νοεμβρίου καθώς και 
των υπόλοιπων 320 που παρέχουν 
τις πολύτιμες υππρεσίες τους στα 
νοσοκομεία, των οποίων οι συμβά
σεις λήγουν τον Φεβρουάριο του ε
πόμενου έτους.

Επισημαίνοντας τον κίνδυνο οι 
600 γιατροί να απολυθούν και να τε
θούν εκτός ΕΣΥ, υπογραμμίζουν ό
τι οι συγκεκριμένοι γιατροί καλύ
πτουν σημαντικές λειτουργίες των 
νοσοκομείων και δεν περισσεύουν 
σε ένα σύστπμα υγείας που έχει α
κόμα ανοιχτές πληγές και ελλείψεις 
σε προσωπικό λόγω των μνπμονια- 
κών περικοπών. Αν π κυβέρνπση 
δεν θέλει να διαταράξει ακόμη πε
ρισσότερο τη λειτουργία των νοσο
κομείων, οφείλει, τονίζουν οι εργα
ζόμενοι, να βρει λύση έτσι ώστε να

μην απολυθεί κανένας επικουρικός 
και παράλληλα να προχωρήσει στην 
ενίσχυσή των δομών με μόνιμο 
προσωπικό.

Προσχηματικές 
καθυστερήσεις 
της κυβέρνησης

Επίσης, οι γιατροί και οι λοιποί 
εργαζόμενοι στα δημόσια νοσοκο
μεία, ζητούν από την κυβέρνηση 
και το υπουργείο Υγείας να υλοποι
ήσει τις δρομολογπμένες από τπν 
προηγούμενπ κυβέρνπσπ προσλή
ψεις, έτσι ώστε το συντομότερο να 
στελεχωθούν τα νοσοκομεία. Πρό
κειται για τους διορισμούς 208 μό
νιμων ειδικευμένων γιατρών για τα 
Τμήματα Επειγόντων Περιστατι
κών (ΤΕΠ) των νοσοκομείων της 
1ης και 2ης Υγειονομικής Περιφέ
ρειας, που με απόφασή του το υ
πουργείο έχει «παγώσει».

Η διαδικασία των κρίσεων και 
τπς έκδοσπς των τελικών αποτελε
σμάτων για τις συγκεκριμένες προ
σλήψεις, έχει ολοκλπρωθεί από τον 
Ιούνιο, αναφέρουν οι εργαζόμενοι, 
καταλογίζοντας στην κυβέρνηση 
προσχηματικές καθυστερήσεις.

Όπως σημειώνουν, η πολιτική η
γεσία είχε αναπέμψει τους διορι
σμούς στο Συμβούλιο Επιλογής, ε- 
πικαλούμενπ καταγγελίες για πα
ρατυπίες. Βέβαια, παρότι η διαδι
κασία από τα Συμβούλια Κρίσεων 
και Επιλογής ολοκλπρώθηκε, δεν 
προχωρούν οι τοποθετήσεις που έ
πρεπε να είχαν γίνει χθες υπογραμ
μίζουν οι εργαζόμενοι, τονίζοντας 
ότι στόχος της κυβέρνησης είναι να

Ο αυταρχικός και 
συκοφαντικός 

τρόπος που αντιμετώπισε 
π κυβέρνπσπ το ΚΕΘΕΑ, 
οι μέχρι τώρα κινήσεις 
τπς για τπν επίλυσπ των 
ζπτπμάτων των 
νοσοκομείων και π μπ 
απόρριψη των 
προτάσεων
ιδιωτικοποίπσπς του ΕΣΥ 
που έκανε ο Πανελλήνιος 
Ιατρικός Σύλλογος είναι 
προάγγελος μιας σκλπρά 
νεοφιλελεύθερπς 
πολιτικής που θα 
ακολουθπθεί το επόμενο 
διάστπμα

τις καθυστερήσει για την επόμενη 
χρονιά.

Σύμφωνα με τους υγειονομικούς, 
οι διορισμοί στα Τμήματα Επειγό
ντων Περιστατικών των 208 για
τρών έχουν μπλοκάρει με ευθύνη 
της κυβέρνησης, παρά το γεγονός ό
τι μπορούν να συμβάλουν στπν πιο 
γρήγορη και αποτελεσματική δια- 
χείριση των περιστατικών εφημε
ρίας των νοσοκομείων του Λεκανο
πεδίου αλλά και των νοσοκομείων 
των νησιών του Αιγαίου, τα οποία ε
πιβαρύνονται λόγω του προσφυγι- 
κού.

Ακόμη, οι εργαζόμενοι υγειονο

μικοί διεκδικούν την άμεση πρό
σληψη προσωπικού από τις προκη
ρύξεις που είχε εκδώσει η προπ- 
γούμενπ κυβέρνπσπ, οι οποίες είτε 
έχουν ολοκληρωθεί, είτε βρίσκονται 
στη διαδικασία των κρίσεων έτοι
μες για διορισμό, όμως παραμένουν 
«παγωμένες» από τις εκλογές και 
μετά.

Επιπροσθέτως, οι εργαζόμενοι 
καταγγέλλουν ότι από την προη
γούμενη κυβέρνηση είχε εγκριθεί 
για το 2019 προκήρυξη 940 θέσεων 
μόνιμων γιατρών ΕΣΥ όπως και 
1.500 θέσεων λοιπού μόνιμου προ
σωπικού. Ενώ έχει γίνει π κατανομή 
αυτών των θέσεων ανά Υγειονομι
κή Περιφέρεια και είναι έτοιμη η 
διαδικασία και η προκήρυξη να 
σταλεί στο ΑΣΕΠ, η κυβέρνηση δεν 
προχωρά στην υλοποίησή τους.

Η περίπτωση του θριάσιου
Ενδεικτική της κατάστασης που 

επικρατεί με τις «παγωμένες» προ
σλήψεις στα νοσοκομεία είναι αυτή 
στο Θριάσιο, στην Ελευσίνα, όπου 
εκκρεμούν οι διορισμοί 18 γιατρών 
από την προκήρυξη της προηγού
μενης πολιτικής ηγεσίας του υ
πουργείου Υγείας, των 940 θέσεων 
μόνιμων γιατρών, όπως και 13 ια
τρών από τους 208 για τα ΤΕΠ που 
επίσπς είχε προκηρύξει η προηγού
μενη κυβέρνηση. Η νέα ηγεσία, ε
πικαλούμενη διάφορα τυπικά προ
βλήματα και παρατυπίες, έχει κα
θυστερήσει τέσσερις μήνες τον διο
ρισμό τους παρ’ ότι ελέγχθηκαν και 
είναι σύννομες.

Παράλληλα, πολύ σύντομα αντι

μέτωποι με τον κίνδυνο απόλυσής 
τους θα βρεθούν 25 επικουρικοί 
γιατροί που καλύπτουν πάγιες ανά
γκες για την εύρυθμη λειτουργία 
του Θριάσιου, των οποίων οι συμ
βάσεις (ΕΣΠΑ) λήγουν στο επόμενο 
δίμηνο. Συγκεκριμένα πρόκειται για 
12 επικουρικούς που λήγουν οι 
συμβάσεις τους στις 30.11.19, όπως 
και για άλλους 13 επικουρικούς που 
οι συμβάσεις τους λήγουν τον Φε
βρουάριο του 2020. Το σωματείο 
των εργαζομένων υπογραμμίζει ότι 
είναι επιτακτική ανάγκη να ανανε
ωθούν από το υπουργείο Υγείας και 
τη διοίκηση του νοσοκομείου οι 
συμβάσεις των υπηρετούντων για
τρών.

Εάν δεν μεριμνήσει άμεσα η κυ
βέρνηση και το υπουργείο Υγείας, 
25 επικουρικοί γιατροί, πολύτιμοι 
για το νοσοκομείο, αναφέρουν τα 
μέλη του σωματείου εργαζομένων, 
θα βρεθούν στον «αέρα» και υπό την 
απειλή της απόλυσης, επιδεινώνο
ντας την ήδη επιβαρυμένη λειτουρ
γία του νοσοκομείου.

Οι εργαζόμενοι εκφράζουν την έ
ντονη ανησυχία τους για τη στελέ- 
χωση των νοσοκομείων και την ο
μαλή χρηματοδότησή τους, καθώς 
από τις μέχρι τώρα κινήσεις τπς κυ
βέρνησης, όπως υπογραμμίζουν, 
διαφαίνεται ο κίνδυνος επιστροφής 
των δημόσιων δομών στην εποχή 
της απαξίωσης, της υποστελέχωσης 
και της υποχρηματοδότησης.

Νεοφιλελεύθερη ατζέντα
Σύμφωνα με τους εργαζόμενους, 

ο αυταρχικός και συκοφαντικός 
τρόπος που αντιμετώπισε π κυβέρ
νπση το ΚΕΘΕΑ, οι μέχρι τώρα κι
νήσεις της για την επίλυση των ζη
τημάτων των νοσοκομείων και η μη 
απόρριψη των προτάσεων ιδιωτι
κοποίησης του ΕΣΥ, που έκανε ο 
Πανελλήνιος Ιατρικός Σύλλογος, εί
ναι προάγγελος μιας σκληρά νεοφι
λελεύθερης πολιτικής που θα ακο
λουθηθεί το επόμενο διάστπμα.

Η σκληρή αυτή γραμμή, παρά την 
επικοινωνιακή κάλυψη, δεν θα μπο
ρεί να μείνει κρυφή για πολύ, υπο
γραμμίζουν οι εργαζόμενοι, δηλώ
νοντας τη διάθεσή τους να αγωνι
στούν για ένα δημόσιο, αναβαθμι
σμένο σύστημα υγείας.

Τέλος, τον κίνδυνο να πάει χαμέ
νη η προσπάθεια να κρατηθεί και 
να αναβαθμιστεί το ΕΣΥ σε χαλε
πούς καιρούς επισήμανε ο πρώπν 
αναπληρωτής υπουργός Υγείας Π. 
Πολάκης, τονίζοντας ότι «π νεοφι
λελεύθερη κυβερνητική ιδεοληψία 
δεν πρέπει να υπονομεύσει την α
νάταξη του ΕΣΥ που καταφέραμε τα 
προηγούμενα χρόνια».
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ΝΟΜΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ - ΣΥΖΗΤΗΣΗ ME Θ.ΠΛΕΥΡΗ

i νομικο σύμβουλο του υπουργού με ι

ΘΕΜΑΤΑ
. 1€/ ΣΥΝΤΑΓΗ (Ν. 4093)
. ΣΥΜΨΙΦΙΣΜΟΙ REBATES ΜΕ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΚΑΙ ΔΥΝΑΤΟΤΗΤΑ ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΠΟΙΗΣΗΣ 

ΣΥΜΨΙΦΙΣΜΩΝ REBATES/CLAW BACK ME NOSOKOMEIA (ΝΠΙΔ) (Ν.4093)
. ΧΟΝΔΡΕΜΠΟΡΙΚΟ ΚΕΡΔΟΣ (ΠΟΥ ΚΑΛΕΙΤΑΙ ΝΑ ΠΛΗΡΩΣΕΙ Ο ΚΑΚ ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΠΕΥΘΕΙΑΣ 

ΠΩΛΗΣΕΙΣ ΣΤΑ ΙΔΙΩΤΙΚΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ (ΥΑ 325/5851/Γ.Π ΦΕΚ 88/Β/2014)
, ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ ΣΦΕΕ ΣΤΟ ΔΣ/ΕΟΠΥΥ 
,. ΝΟΜΟΘΕΤΗΣΗ DISCLOSURE 
1. ΚΛΙΝΙΚΕς ΜΕΛΕΤΕΣ - ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΣΥΜΒΑΣΕΩΝ 
. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ 50-50 ΑΣΘΕΝΗΣ -ΚΑΚ

ΚΥΡΙΑ ΣΗΜΕΙΑ ΤΗς ΣΥΖΗΤΗΣΗς ΕΠΙ ΤΩΝ ΠΑΡΑΠΑΝΩ ΘΕΜΑΤΩΝ:
1. Υπάρχει θετική διάθεση απο τον υπουργο για να το προχωρήσει και μαλιστα αμεσα. Εστιάσαμε στην 
οποιδηποτε τροποποίηση που θα χρειαστεί προκειμενου το ποσο αυτό να εισπρατετε (π-χυπερ των 
ανασφαλίστων) αλλα και παραλληλα να αφαιρειται απο την δαπανη.
2. Του αφησα την πρόταση τροποποίησης της συγκεκριμένης παραγράφου, προκειμενου να δίνεται η 
δυνατότητα συμψιφισμου νοσοκομείων ( τονίζοντας την σημασία των ΝΠΙΔ) με CB ανεξάρτητα απο τον 
αν πρώτα εχει κλείσει το χρέος με ΕΟΓΤΥΥ και επίσης η δυνατότητα συμψιφισμου νοσοκομείων με rebates

;3. Του αφησα τις σχετικές ΥΑ προκειμενου να μας διευκρινίσει τι ισχύει 
Συζητήσαμε την συμμέτοχη του ΣΦΕΕ στο ΔΣ

έ,Η νομοθέτηση του disclosure με διαβεβαίωση οτι θα είναι μια άμεση νομική ενεργεια την οποία θα
;.ν ^βωε ενημερωθεί για τις συναντήσεις μας με τον Κοντοζαμανη και τους συνεργάτες του και είχε πάρει 

J \λικο που τους είχαμε δώσει. Το θέμα αυτό θα προχωρήσει αμεσα, μάλλον σε αυτό το νομοσχέδιο

ι συμμέτοχη ασθενούς - ΚΑΚ τους απασχολεί και προσπαθούν να βρουν την τελική λύση, 
ται προσπαθούν να διασφαλίσουν οτι οι εταιρείες που έχουν την μεγαλύτερη επιβάρυνση θα 
υν στο να δίνουν ΟΙΚΙΟΘΕΛΩΣ ολο το ποσο . Είναι σε συνομιλίες με μια εξ αυτών , που 
συμφωνεί στο ΟΙΚΙΟΘΕΛΩΣ. του επεστησα τη προσοχή οτι το 3 μηνο απόδοσης αυτου του
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Τη στιγμή non δυο βουλευτές 
του ΣΥΡΙΖΑ εξαιρούνται από 
την προανακριτική με έωλους 
ισχυρισμούς και νομικισμούς οι 
οποίοι παραβιάζουν ευθέως το 
σύνταγμα και τον κανονισμό της 
Βουλής, μορφή καταιγίδας απο
κτούν τα στοιχεία που τεκμηριώ
νουν όα μέλη της πλειοψηφίας 
στην επιτροπή συναγελάζονταν 
σε γραφεία υπουργείων ή σε αί
θρια ξενοδοχείων με πρωταγω
νιστές του σκανδάλου Novartis. 
Ο Θάνος Πλεύρης, εισηγητής της 
ΝΔ κατά τη συζήτηση συγκρό
τησης της προανακριτικής στην 
ολομέλεια αλλά και μέλος της 
επιτροπής που συγκροτήθηκε 
εναντίον του Δημήτρη Παπαγ- 
γελόπουλου, εκτός από τον καφέ 
που ήπιε στο Χίλτον παρέα με τον 
πρώην προστατευόμενο μάρτυ
ρα και νυν διωκόμενο Νίκο Μα- 
νιαδάκη, είχε εκτεταμένες επα
φές με τον Κωνσταντίνο Φρουζή. 
Το γεγονός τεκμαίρεται από το 
κατασχεθέν email που φέρνει στο 
φως το Documento. 
Κωνσταντίνος Φρουζής και Θά
νος Πλεύρης πραγματοποιούν 
συνάντηση για «νομικά θέμα
τα», όπως αναφέρεται στο θέμα 
του ηλεκτρονικού μηνύματος το

οποίο έχει ημερομηνία αποστο
λής 21 Οκτωβρίου 2014. «Εγινε 
συνάντηση με τον νομικό σύμ
βουλο του υπουργού με τα κά
τωθι θέματα» είναι ο τίτλος του 
μηνύματος ηλεκτρονικού ταχυ
δρομείου, με τον Mr Novartis 
να θέτει στον πρώην βουλευτή 
του ΛΑΟΣ σειρά από ζητήμα
τα που αφορούν τον τομέα του 
φαρμάκου, ζητώντας του είτε 
διευκρινίσεις είτε νομοθετικές 
διεκπεραιώσεις.
Ο θεσμικός χαρακτήρας της συ
νάντησης του νομικού συμβού
λου του υπουργού Υγείας με τον 
πρωταγωνιστή του σκανδάλου 
δεν αναιρεί το γεγονός της συ
νάντησης. Οπότε, λαμβάνοντας 
υπόψη και τη δημόσια παραδο
χή του Θ. Πλεύρη για τη συνά
ντηση που είχε και με τον πρώ
ην προστατευόμενο μάρτυρα Ν. 
Μανιαδάκη στο Χίλτον, προκύ
πτουν πέραν πάσης αμφιβολί
ας λόγοι εξαίρεσής του από την 
προανακριτική, ειδικά δε αν συ
νυπολογιστεί ότι διετέλεσε άτυ
πος και άμισθος νομικός σύμ
βουλός του ερευνώμενου για το 
σκάνδαλο Novartis Αδωνη Γε- 
ωργιάδη την εποχή που εκτελού- 
σε χρέη υπουργού Υγείας. Μάλι

στα ο Θ. Πλεύρης έχει αναλάβει 
τη νομική εκπροσώπηση του 
υπουργού Ανάπτυξης σε πλεί- 
στες υποθέσεις.
Ο βουλευτής της ΝΔ θεωρεί 
πως δεν προκύπτει κανένας 
λόγος εξαίρεσής του. Ωστόσο, 
πρόκειται για μια από ας περι
πτώσεις που η ίδια η ζωή παρέ
χει ας ανάλογες απαντήσεις και 
διευκρινίσεις.
Για παράδειγμα, η πρόεδρος 
του δικαστηρίου που ανέλα
βε να εκδικάσει την αγωγή του 
Κων. Φρουζή εναντίον του 
Documento κατέθεσε αίτημα 
εξαίρεσης επειδή ο σύζυγός της 
είχε επαγγελματικές επαφές με 
τον Mr Novartis. Δηλαδή στη μία 
περίπτωση πρόεδρος δικαστηρί
ου που καλείται να αποδώσει δι
καιοσύνη για υπόθεση του Κων. 
Φρουζή ζητά να αυτοεξαιρεθεί 
για λόγους που δεν αφορούν την 
ίδια αλλά συγγενή της, ενώ βου
λευτής της ΝΔ που βρισκόταν σε 
άμεση επαφή με πρόσωπα που 
βρίσκονται στην πρώτη γραμμή 
του σκανδάλου Novartis αρνείται 
να πράξει τα δέοντα, θέτοντας εν 
κινδύνω το κύρος και την απρό
σκοπτη συνέχιση των εργασιών 
της προανακριτικής επιτροπής.

To email Φρουζή 
«πετάει» 
τον Πλεύρη από 
την προανακριτική
Ηθικό και νομικό ζήτημα εξαίρεσης του βουλευτή της ΝΔ 
και συνεργάτη του τότε υπουργού Αδωνη Γεωργιάδη

riol

To email που δημοσιεύει ίο Documento αποδεικνυει ότι ο τότε νομικός 
σύμβουλος του υπουργού Υγείας Θάνος Πλεύρης συναντούσε τον ισχυρό 
άνδρα της Novartis Κωνσταντίνο Φρουζή για «νομικά θέματα». Τα θέματα 
που ενδιέφεραν τον Mr Novartis αφορούσαν το φάρμακο και νομοθετικές 
διευθετήσεις. 0 βουλευτής της ΝΔ είναι αυτός που πρέπει να εξαιρεθεί 
από την προανακριτική, αφού δεν μπορεί να ανα-κρίνει αυτούς με τους 
οποίους συναγελαζόταν και συνεργαζόταν, και όχι οι βουλευτές Πολάκης - 
Τζανακόπουλος

Ρεπορτάζ

Αγγελος Προβολισιάνος 
Βαγγέλης Τριάντης 
Αντιγόνη Μιχοποϋλου

^ I τις 21 Οκτωβρίου 2014 
\ η τότε διευθύντρια
\ επιστημονικών και
/ κυβερνητικών υποθέ-
/ I σεων του Συνδέσμου 

L.________I Φαρμακευτικών Επι
χειρήσεων Ελλάδος (ΣΦΕΕ) Ζέφη 
Βοσχιχσάνου αποστέλλει ένα ενη
μερωτικό email με θέμα «Νομικά 
θέματα - Συζήτηση με Θ. Πλεύ
ρη». Την περίοδο εκείνη ο νυν βου
λευτής της ΝΔ ήταν νομικός σύμ
βουλος του τότε υπουργού Υγείας 
Μάκη Βορίδη. Στη θέση αυτή βρι
σκόταν και επί υπουργίας Αδω
νη Γεωργιάδη που προηγήθηκε.

Αλλωστε ο αντιπρόεδρος της ΝΔ 
ήταν αυτός που στην ουσία έφερε 
τον Θ. Πλεύρη από τον ΛΑΟΣ στη 
ΝΔ ως συνεργάτη του. Δημοσιεύ
ματα της εποχής ανέφεραν ότι «επι
στρατεύεται από τον καλό του φίλο 
(σ.α: Αδωνη Γεωργιάδη) ως άμι
σθος νομικός σύμβουλος με ευθύ
νη για τις συμβάσεις που θεωρού
νται καθοριστικές για τον χώρο της 
Υγείας. Ταυτόχρονα θα συμμετέχει 
σε όλες τις άμισθες επιτροπές του 
υπουργείου, αφού ο Αδωνης Γεωρ- 
γιάδης τον εμπιστεύεται απόλυτα».

Το αποκαλυπτικό email με το 
«καλό κλίμα» της συνάντησης
To email της κ. Βοστιτσάνου έχει 
παραλήπτες στελέχη του ΣΦΕΕ. 
Μεταξύ αυτών ο τότε πρόεδρος του 
συνδέσμου και αντιπρόεδρος της 
Novartis Κωνσταντίνος Φρουζής. 
Η Ζ. Βοστιτσάνου ενημερώνει τα

στελέχη και τη διοίκηση του ΣΦΕΕ 
για συνάντηση που είχε πραγματο
ποιηθεί με τον Θ. Πλεύρη για μια 
σειρά από ζητήματα που είχαν να 
κάνουν με το θέμα το φαρμάκου. Ει
δικότερα στο email επισημαίνεται:

«Εγινε συνάντηση με το νομικό 
σύμβουλο του υπουργού με τα κά
τωθι θέματα:
1. 1 ευρώ/ΣΥΝΤΑΓΗ
2. ΣΥΜΨΙΦΙΣΜΟΙ REBATES 
ΜΕ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΚΑΙ ΔΥ
ΝΑΤΟΤΗΤΑ ΠΡΟΤΕΡΑΙΟ- 
ΠΟΙΗΣΗΣ ΣΥΜΨΗΦΙΣΜΩΝ 
REBATES/CLAW BACK ME 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ (ΝΠΙΔ) (ν. 
4093)
3. ΧΟΝΔΡΕΜΠΟΡΙΚΟ ΚΕΡΔΟΣ 
(ΠΟΥ ΚΑΛΕΙΤΑΙ ΝΑ ΠΛΗΡΩ
ΣΕΙ Ο ΚΑΚ ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΠΕΥΘΕΙ
ΑΣ ΠΩΛΗΣΕΙΣ ΣΤΑ ΙΔΙΩΤΙΚΑ 
ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ (ΥΑ 325/5851/γ.π 
ΦΕΚ 88/β/2014)

#6______________

Ο Θ. Πλεύρης 
συναντιόταν με 
τους πρωταγωνιστές 
του σκανδάλου 
αλλά ΝΔ και ΚΙΝΑΛ 
εξαιρούν τους 
Τζανακόπουλο 
και Πολάκη

4. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ ΣΦΕΕ- 
ΣΤΟ ΔΣ/ΕΟΠΥΥ
5. ΝΟΜΟΘΕΤΗΣΗ DISCLOSURE
6. ΚΛΙΝΙΚΕΣ ΜΕΛΕΤΕΣ - 
ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΣΥΜΒΑΣΕΩΝ
7. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ 50-50 ΑΣΘΕ
ΝΗΣ - ΚΑΚ».

Η τότε διευθύντρια επιστημονι
κών και κυβερνητικών υποθέσε
ων στη συνέχεια παραθέτει αναλυ
τικά τα «κύρια σημεία συζήτησης 
επί των παραπάνω θεμάτων» με 
τον Θ. Πλεύρη. Περιγράφει επί
σης την ανταπόκριση που υπάρχει 
από πλευράς υπουργείου για κα
θένα από αυτά τα ζητήματα.

«Υπάρχει θετική διάθεση από 
τον υπουργό για να το προχωρή
σει και μάλιστα άμεσα. Εστιάσα
με στην οποιαδήποτε τροποποίη
ση που θα χρειαστεί προκειμένου 
το ποσό αυτό να εισπράττεται (π.χ. 
υπέρ των ανασφάλιστων) αλλά και
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1  NOVARTIS GATE ΤΟ EMAIL ΠΟΥ ΠΡΟΔΙΔΕΙ ΤΑ ΠΑΡΕ ΔΩΣΕ ΠΛΕΥΡΗ -
ΦΡΟΥΖΗ

Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 1,4-7 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-11-2019

Zefi Vostitsanou

From: Zefi Vostitsanou
Sent: Τρίτη, 21 Οκτωβρίου 2014 9:50 μμ
To: Frouzis Konstantinos; Konstantinos Frouzis; M«· H*· Y«

Ν — Τι···; D— - T ■ ■ — J—n P | —
Subject: ΝΟΜΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ - ΣΥΖΗΤΗΣΗ ME Θ.ΠΛΕΥΡΗ

9+1 ερωτήσεις
για την επιτροπή και
τον δικηγόρο κ. Τασούλα

Εγινε συνάντηση με τον νομικο σύμβουλο του υπουργου με τα κάτωθι θέματα

ΘΕΜΑΤΑ
1. 1€/ ΣΥΝΤΑΓΗ (Ν. 4093)
2. ΣΥΜΨΙΦΙΣΜΩΙ REBATES ΜΕ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΚΑΙ ΔΥΝΑΤΟΤΗΤΑ ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΠΟΙΗΣΗΣ 

ΣΥΜΨΙΦΙΣΜΩΝ REBATES/CLAW BACK ME NOSOKOMEIA (ΝΠΙΔ) (Ν.4093)
3. ΧΟΝΔΡΕΜΠΟΡΙΚΟ ΚΕΡΔΟΣ (ΠΟΥ ΚΑΛΕΙΤΑΙ ΝΑ ΠΛΗΡΩΣΕΙ Ο ΚΑΚ ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΠΕΥΘΕΙΑΣ 

ΠΩΛΗΣΕΙΣ ΣΤΑ ΙΔΙΩΤΙΚΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ (ΥΑ 325/5851/Γ.Π ΦΕΚ 88/Β/2014)

4. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ ΣΦΕΕ ΣΤΟ ΔΣ/ΕΟΠΥΥ
5. ΝΟΜΟΘΕΤΗΣΗ DISCLOSURE
6. ΚΛΙΝΙΚΕς ΜΕΛΕΤΕΣ - ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΣΥΜΒΑΣΕΩΝ

7. ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ 50-50 ΑΣΘΕΝΗΣ -ΚΑΚ

ΚΥΡΙΑ ΣΗΜΕΙΑ ΤΗς ΣΥΖΗΤΗΣΗς ΕΠΙ ΤΩΝ ΠΑΡΑΠΑΝΩ ΘΕΜΑΤΩΝ:

.

1. Υπάρχει θετική διάθεση απο τον υπουργο για να το προχωρήσει και μαλιστα αμεσα. Εστιάσαμε στην 
οποιδηποτε τροποποίηση που θα χρειαστεί προκειμενου το ποσο αυτό να εισπρατετε (π.χ υπέρ των 
ανασφαλίστων) αλλα και παραλληλα να αφαιρειται απο την δαπανη.
2. Του αφησα την πρόταση τροποποίησης της συγκεκριμένης παραγράφου , προκειμενου να δίνεται η 
δυνατότητα συμψιφισμου νοσοκομείων ( τονίζοντας την σημασία των ΝΠΙΔ) με CB ανεξάρτητο απο τον 
αν πρώτα εχει κλείσει το χρέος με ΕΟΓΓΥΎ και επίσης η δυνατότητα συμψιφισμου νοσοκομείων με rebates
3. Του αφησα τις σχετικές ΥΑ προκειμενου να μας διευκρινίσει u ισχύει
4. Συζητήσαμε την συμμέτοχη του ΣΦΕΕ στο ΔΣ
5. Η νομοθέτηση του disclosure με διαβεβαίωση οτι θα είναι μια άμεση νομική ενεργεια ^ 
επιδιώξει
6 . Είχε ενημερωθεί για τις συναντήσεις μμς με τον Κοντοζαμανη και τους συνεα 
ολο το υλικό που τους είχαμε δώσει. Το θέμα αυτό θα προχωρήσει αμεσα, [ 
που επικειται
7. Το 50- 50 συμμέτοχη ασθενούς - ΚΑΚ τους απασχολεί και προσπαθούν!
Αποτι φαίνεται προσπαθούν να διασφαλίσουν οτι οι εταιρείες που έχουν τ 
συμφωνήσουν στο να δίνουν ΟΙΚΙΟΘΕΛΩΣ ολο το ποσο . Είναι σε c 
φαίνεται να συμφωνεί στο ΟΙΚΙΟΘΕΛΩΣ. του επεστησα τη προσοχή c 
rebate τελειώνει και ο ΕΟΠΥΥ θα πρεπει να στείλει τα σημειώματα .. j 
θα ερθει το ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟ rebate στις εταιρείες. Είπε οτι θα το δει J

Εν κατακλειδι, θα είμαστε επαφή για το follow up των παραπανω εν: 
πριχωρησει
Θα πρεπει εμείς, ίσως με την βοήθεια του νομικού τμήματος να βρ]
Τέλος θα προσπαθήσω να μιλήσω και με την εταιρεία για το 50-50 
λεγομενα (θέμα 7)

Του ειδικού συνεργάτη

Πώς είναι δυνατόν να διωχθεί 
ο Παπαγγελόπουλος ως ηθι

κός αυτουργός της Τουλουηάκη, χω
ρίς να έχει διωχθεί η Τουλουηάκη ως 
φυσικός αυτουργός;

Πώς είναι δυνατόν να διωχθεί 
η Τουλουηάκη ως φυσικός 

αυτουργός αφού στην υπόθεση Λο- 
βέρδου, τη μόνη για την οποία υπάρ
χει δίωξη, δεν γνωρίζουμε ακόμη αν 
θα εκδοθεί παραπεμπτικό ή απαλλα
κτικό βούλευμα; Αν είναι παραπεμπτι
κό, πώς θα διωχθεί η Τουλουηάκη για 
κατάχρηση εξουσίας και ο Παπαγγε
λόπουλος για ηθική αυτουργία;

Αν το βούλευμα για τον Λο- 
βέρδο είναι απαλλακτικό, 

πώς θα διωχθεί η Τουλουηάκη αν 
δεν προκύπτει ότι την ημέρα άσκη
σης της δίωξης ΕΓΝΩΡΙΖΕ βάσει 
στοιχείων ότι ο Λοβέρδος είναι αθώ
ος; Ποια κατάθεση ή ποιο έγγραφο 
τεκμηριώνει τέτοια γνώση; Το Συμ
βούλιο Εφετών ουδέν σχετικό απο
δέχτηκε. Κάθε φορά που βγαίνει ένα 
απαλλακτικό βούλευμα διώκονται οι 
εισαγγελείς για κατάχρηση εξουσίας; 

Ακόμη και αν διωχθεί η Του- 
λουπάκη, ποιος πιστοποιεί 

ότι ενήργησε επειδή με «πειθώ και 
φορτικότατα» την παρώθησε ο Πα
παγγελόπουλος; Θα το καταθέσει, μή
πως, η Τουλουηάκη ενοχοποιώντας 
τον εαυτό της;

Οι Ράικου και Αγγελής δεν 
άσκησαν καμία δίωξη, άρα 

ηθική αυτουργία του Παπαγγελόπου- 
λου ως προς αυτούς για κατάχρηση 
εξουσίας δεν νοείται.

Το αδίκημα του άρθρου 186 
ΠΚ «Πρόκληση και προ

σφορά», το μόνο για το οποίο θεωρη
τικά μπορεί να κατηγορηθεί ο Παπαγ
γελόπουλος, προϋποθέτει υπόσχεση 
αμοιβής, κάτι το οποίο ούτε η Ράικου 
ούτε ο Αγγελής ισχυρίστηκαν ποτέ. 

Ηθική αυτουργία Παπαγ- 
γελόπουλου ως προς την

άσκηση πίεσης στους μάρτυρες μέσω 
των εισαγγελέων ούτε έχει κατατεθεί 
μέχρι τώρα ούτε θα κατατεθεί ποτέ, 
επειδή, αν έχει συμβεί, το γνωρίζουν 
μόνο οι τρεις εισαγγελείς διαφθοράς. 
Αν, όμως, αυτοί κατέθεταν κάτι τέ
τοιο, θα ενοχοποιούσαν πρωτίστως 
τον εαυτό τους για κατάχρηση εξουσί
ας ή ηθική αυτουργία σε ψευδορκία. 

Η εξαίρεση ανακριτικών 
υπαλλήλων που έχουν κα

ταθέσει ως μάρτυρες προϋποθέτει 
κατάθεση τους ΠΡΙΝ από τη διενέρ
γεια ανακριτικών πράξεων. Οι Τζανα- 
κόπουλος - Πολάκης ΘΑ κληθούν 
ως μάρτυρες, επειδή έτσι αποφάσισε 
η πλειοψηφία, δεν έχουν καταθέσει 
ΠΡΙΝ... Με τη λογική αυτή θα μπο
ρούσε να καλεί ως μάρτυρα οποιον- 
δήποτε βουλευτή της μειοψηφίας δεν 
επιθυμεί να αντιμετωπίσει στο πλαί
σιο της προκαταρκτικής επιτροπής 
και να εξαιρεί με το πρόσχημα αυτό 
όποιον της απαρέσκει. Ποια διάταξη 
το προβλέπει αυτό, δικηγόρε κ. Τα
σούλα; Είναι αμερόληπτο;

Είναι δυνατόν σε ένα μει
κτό ορκωτό τέσσερα μέλη 

του δικαστηρίου να αποφασίσουν 
πλειοψηφικά ότι εξαιρούν τους άλ
λους τρεις; Ο διάδικος και μόνο έχει 
το δικαίωμα εξαίρεσης, επειδή ο θε
σμός αυτός για τη δική του προστα
σία έχει εισαχθεί, όχι για κάποιον 
άλλο σκοπό. Δεν είναι έτσι, δικηγό
ρε κ. Τασούλα;

Θυμάται μήπως κανείς σε 
ποιον ανήκουν οι στίχοι:

« Κι αν δεν μπορείς να κάμεις την ζωή 
σου όπως την θέλεις, τούτο προσπά
θησε τουλάχιστον όσο μπορείς μην 
την εξευτελίζεις μες στην πολλή συ
νάφεια του κόσμου μες τις πολλές κι
νήσεις και ομιλίες».
Αρκεί μόνο η εκστασιασμένη απαγγε
λία των στίχων με ονειροπόλο βλέμ
μα, χωρίς βιωματική συνέπεια; «Χω
ρίς λύπην», «χωρίς αιδώ»;

παράλληλα να αφαιρειται από τη 
δαπάνη» επισημαίνει στο email η 
Ζ. Βοστιτσάνου σχετικά με το πρώ
το ζήτημα «1 ευρώ/ΣΥΝΤΑΓΗ». 
Στη συνέχεια εξηγεί για καθένα 
από τα υπόλοιπα έξι σε ποιο ση
μείο βρίσκονται οι συζητήσεις με 
την πλευρά του υπουργείου.

Μεταξύ των δύο πλευρών οι συ
ζητήσεις και η συνεργασία φαίνεται 
να είναι ικανοποιητικές. Για παρά
δειγμα, στο θέμα των «κλινικών με
λετών - εναρμόνιση συμβάσεων» η 
κ. Βοστιτσάνου επισημαίνει ότι «το 
θέμα αυτό θα προχωρήσει άμεσα, 
μάλλον σε αυτό το νομοσχέδιο που 
επικειται», ενώ για τη «συμμετοχή 
50-50 ασθενών ΚΑΚ» αναφέρει ότι 
«τους απασχολεί και προσπαθούν 
να βρουν λύση».

«Εν κατακλειδι, θα είμαστε σε 
επαφή για το follow up των παρα
πάνω ενεργειών, προκειμένου να

δούμε τι θα προχωρήσει. Θα πρέ
πει εμείς ίσως με τη βοήθεια του 
νομικού τμήματος να βρούμε προ
σχέδιο του νομοσχεδίου» καταλή
γει στο email η Ζ. Βοστιτσάνου.

Σε αχαρτογράφητα νερά 
η προανακριτική
Θολό παραμένει το τοπίο για το τι 
μέλλει γενέσθαι με την προανακρι- 
τική μετά την αναβολή της συνε
δρίασης της επιτροπής και το εκα
τέρωθεν πολιτικό blame game που 
ακολούθησε με φόντο τη μη εξέ
ταση του Κων. Φρουζή. Το προε
δρείο της επιτροπής απέδειξε την 
άτεγκτη στάση του αναφορικά με 
την εξαίρεση των βουλευτών του 
ΣΥΡΙΖΑ Δημήτρη Τζανακό- 
πουλου και Παύλου Πολάκη, 
οι οποίοι παρέστησαν στη συνε
δρίαση της Πέμπτης που κράτη
σε λιγότερο από 15 λεπτά.

#6_____________

Πώς είναι δυνατόν 
τώρα ο Θ. Πλεύρης 
να... στριμώξει 
τους Κων. Φρουζή 
και Ν. Μανιαδάκη 
ως μέλος 
της πλειοψηφίας 
στην προανακριτική 
επιτροπή;

Οι Π. Πολάκης και Δ. Τζανακό- 
πουλος αποφεύγοντας τις εντάσεις 
επανέλαβαν κατά τη διάρκεια της 
ολιγόλεπτης συνεδρίασης ότι πα- 
ρίστανται στην αίθουσα επειδή θε
ωρούν πραξικοπηματική την από
φαση που έλαβε η πλειοψηφία για 
την εξαίρεσή τους. Εξερχόμενος 
από την αίθουσα, ο πρόεδρος της 
προανακριτικής Γιάννης Μπού- 
γας χαρακτήρισε παράνομη την 
παρουσία των δύο εξαιρεθέντων 
βουλευτών στη συνεδρίαση και 
ανέβαλε τη διαδικασία -πιθανό
τατα- για την Τρίτη.

Ολα αυτά παρά την παραδοχή 
του προέδρου της Βουλής Κων
σταντίνου Τασούλα στους κοι
νοβουλευτικούς συντάκτες ότι ο 
κανονισμός της Βουλής δεν προ
βλέπει πουθενά την εξαίρεση με
λών της προανακριτικής και γι’ 
αυτό υιοθετείται η «αρχή της ανα-

λογικότητας». «Θα σας πω η εννοώ: 
Επί χρόνια στην Ελλάδα ίσχυε ο Να
πολεόντειος Εμπορικός Κώδικας. Ο 
γαλλικός Εμπορικός Κώδικας. Επί 
Μεγάλου Ναπολέοντος δεν υπήρχαν 
αεροπορικές μεταφορές. Ομως οι αε
ροπορικές μεταφορές, ενώ δεν προ- 
βλέπονταν στον ναπολεόντειο κώδι
κα, εφαρμόζονταν με βάση την αρχή 
της αναλογίας. Ο,τι δηλαδή γινόταν 
στις χερσαίες μεταφορές. Η αναλο
γία είναι στοιχειώδης θεσμός στα νο
μικά» ήταν η εξήγηση που παρείχε 
ο πρόεδρος της Βουλής.

Το μεσημέρι της Πέμπτης ο συ
νήγορος του Δ. Παπαγγελόπουλου 
έδωσε νέα τροπή στην προανακρι- 
τική επιτροπή. Ο Δημήτρης Τσο- 
βύλας συνάντησε το προεδρείο και 
κατέθεσε εγγράφως την άποψη ότι 
προκύπτουν σαφείς λόγοι ακυρότη
τας της επιτροπής εάν τελικά οι δύο 
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ εξαιρεθούν.
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To email Φρουζή 
«πετάει» τον 
Πλεύρη από την 
προανακριτική

Επ’ αυτού ξεκαθάρισε όχι εφόσον η 
πλειοψηφία επιμείνει στην εξαίρεση 
ίων Π. Πολάκη και Δ. Τζανακόπου- 
λου, τότε θα πρέπει να εξαιρεθούν 
και οι Θ. Πλεύρης, Κωνσταντίνος 
Κυρανάκης και Βασίλης Κεγκέ- 
ρογλου ύστερα από σχετικό αίτη
μα του πελάτη του.

Κατά τις πληροφορίες του 
Documento, τα μέλη της αξιωμα
τικής αντιπολίτευσης δεν προτίθε- 
νται να πάρουν θέση για το αίτημα 
εξαίρεσης των τριών βουλευτών 
από τη ΝΔ και το ΚΙΝΑΛ, περι- 
μένοντας με ενδιαφέρον τους χει
ρισμούς του προέδρου της επι
τροπής. «Η καυτή πατάτα βρίσκεται 
στα χέρια της πλειοψηφίας» ήταν 
το σχόλιο αρμόδιων πηγών του 
ΣΥΡΙΖΑ. Στην περίπτωση που η 
επόμενη συνεδρίαση διεξαχθεί κα
νονικά, ο Γ. Μπουγας έχει ξεκαθα
ρίσει ότι πρώτα θα διευθετηθούν 
τα διαδικαστικά ζητήματα, δηλα
δή τα αιτήματα του Δ. Παπαγγε- 
λόπουλου για εξαίρεση των τριών 
βουλευτών και παροχή εγγρά
φων, και μετά θα αρχίσει η εξέτα
ση του διωκόμενου για το σκάνδα
λο Novartis Κων. Φρουζή.

Πάντως δεν αποκλείεται οι δύο 
εξαιρεθέντες βουλευτές του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ να απουσιάσουν τελικά από 
την επόμενη συνεδρίαση της προ- 
ανακριτικής επιτροπής. Προπο
μπός αυτής της εξέλιξης ήταν η 
δηλώσεις του Σπόρου Λάππα 
στον Real FM: «Στη χθεσινή συ
νεδρίαση θέσαμε θέμα αναίρεσης 
της απόφασης (σ.σ.: εξαίρεση Τζα- 
νακόπουλου - Πολάκη), το οποίο 
δεν τέθηκε στη συζήτηση■ Θα το θέ
σουμε ξανά και αν η επιτροπή επι- 
μείνει σε μη αναίρεση, θα προχω
ρήσει η επιτροπή κανονικά με την 
υπόλοιπη ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν

θα τινάξουμε στον αέρα την επιτρο
πή. Εμείς θέλουμε να εξεταστεί άμε
σα ο Φρουζής, τώρα». Κατά τις πλη
ροφορίες του Documento, οι εν 
λόγω δηλώσεις του τομεάρχη δι
καιοσύνης και εισηγητή του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ στην προανακριτική ήταν προ
ϊόν πρωτοβουλίας. Ωστόσο, δεν 
είναι λίγες οι φωνές που προκρί
νουν τη συγκεκριμένη λύση προ- 
κειμένου να αρθεί το αδιέξοδο και 
να μην κατηγορείται η αξιωματική 
αντιπολίτευση για τη μη εξέταση 
του Mr Novartis.

Υπόδειγμα νομικών 
αντανακλαστικών
Στις αρχές Οκτωβρίου το 
Documento βρέθηκε ξανά στα δι
καστήριο ύστερα από αγωγή του 
πρώην επικεφαλής της Novartis 
Hellas Κων. Φρουζή για δημοσί
ευμα της εφημερίδας. Εχει κάνει 
αγωγή για το δημοσίευμα που ανα
φερόταν σε δείπνο που είχε διοργα- 
νώσει ο ίδιος ως επικεφαλής της 
Novartis Hellas προς τιμήν του ση
μερινού πρωθυπουργού Κυριά
κου Μητσοτάκη και τότε διεκδι
κητή της ηγεσίας της ΝΔ.

Λίγο προτού ξεκινήσει η εκδίκα
ση της υπόθεσης η πρόεδρος της 
έδρας Νίκη Μαργιόλη έκανε αί
τηση εξαίρεσης. Ο λόγος, όπως η 
ίδια ενημερώνει στην αίτησή της, 
ήταν ότι ο σύζυγός της ως νομι
κός σύμβουλος εταιρείας είχε έρ
θει σε διαπραγματεύσεις με τον Mr 
Novartis στα γραφεία της εταιρεί
ας που εκπροσωπούσε, γεγονός το 
οποίο έχει γίνει γνωστό και μέσω 
δημοσιευμάτων στον Τύπο. Η πρό
εδρος της έδρας επίσης αναφέρει 
στην αίτηση εξαίρεσής της ότι ο σύ
ζυγός της έχει ανταλλάξει και ηλε
κτρονικά μηνύματα αλλά έχει κά
νει και κατ’ ιδίαν συνάντηση με τον 
Κων. Φρουζή προκειμένου ο Mr 
Novartis να αναλάβει θέση ανώ
τατου διοικητικού στελέχους στην 
εταιρεία.

Η πρόεδρος της έδρας έκανε 
δηλαδή το προφανές. Δήλωσε ότι 
δεν θέλει να εκδικάσει την υπόθε
ση επειδή, έστω και για επαγγελμα
τικούς λόγους, ο σύζυγός της είχε 
επαφές στο παρελθόν με τον Κων. 
Φρουζή.

Τα νομικά αντανακλαστικά της 
προέδρου της έδρας μπορεί να μην 
τα εκτίμησε το Πρωτοδικείο Αθη
νών, θα μπορούσαν όμως να απο
τελόσουν μπούσουλα για κάποια 
από τα μέλη της προανακριτικής 
επιτροπής εναντίον του πρώην 
αναπληρωτή υπουργού Δικαιο
σύνης Δημήτρη Παπαγγελό- 
πουλου που είχαν έστω και για 
λίγο επαγγελματικές επαφές με τον 
Κων. Φρουζή.

Η απάντηση του Θάνου Πλεύρη

To Documento επικοινώνησε με 
τον Θ. Πλεύρη, ο οποίος έδωσε 
την εξής απάντηση:
«Ο καθένας δικαιούται να 
θέσει το όποιο θέμα εξαίρεσης 
επιθυμεί και θα απαντήσω 
θεσμικά στην επιτροπή που 
θα κρίνει τη βασιμότητα του 
αιτήματος. Στο υπουργείο 
Υγείας συναντήθηκα με 
εκατοντάδες θεσμικούς φορείς

και έλαβα σειρά υπομνημάτων 
τόσο ιδιωτών παροχών 
όσο και εκπροσώπων της 
φαρμακοβιομηχανίας. Σε μια 
δικογραφία 10.000 σελίδων 
για τη Novartis ουδείς έχει 
αναφερθεί σε εμένα και δεν 
μπορώ να καταλάβω για ποιον 
λόγο η όποια συνάντηση μπορεί 
να συνιστά λόγο εξαίρεσής 
μου».

Μια πεντάδα 
για εξαίρεση 
στην επιτροπή
Με το ίδιο σκεπτικό που θέλουν να εκδιώξουν τους Πολάκη - 
Τζανακόπουλο μπορεί να αποκλειστεί όλη η σαμαρική ομάδα

Ρεπορτάζ

Δημήτρης Χοτζηνικόλας

κοινοβουλευτικούς Ρουβίκωνες», 
με αφορμή το γεγονός ότι οι βου
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ Δ. Τζανακό- 
ηουλος και Π. Πολάκης προσήλ- 
θαν, ως όφειλαν και με βάση τον 
κανονισμό της Βουλής, στις εργα
σίες της προανακριτικής. Με απλά 
ελληνικά η ΝΔ με τη βοήθεια φι
λιών ΜΜΕ, για μια ακόμη φορά, 
επιχειρεί να αποκομίσει επικοι- 
νωνιακά και μόνο οφέλη κατηγο
ρώντας τον ΣΥΡΙΖΑ, αγνοώντας 
ότι μαζί με το ΚΙΝΑΛ υποκίνη
σαν το θέμα με το αρχικό αίτημα 
εξαίρεσης των δύο βουλευτών και 
υπέσκαψαν τις εργασίες μιας επι
τροπής που ήθελαν διακαώς τη 
σύστασή της.

«Φωνάζει ο κλέφτης»
Υιοθετώντας όμως -με μια δια
σταλτική ερμηνεία- το σκεπτικό 
της πλειοψηφίας, πόσα από τα 14 
μέλη της ΝΔ και τα δύο του ΚΙ- 
ΝΑΛ θα έπρεπε να εξαιρεθούν 
από την επιτροπή για πολύ σο
βαρούς λόγους;

Πρώτος και καλύτερος ο Θ. 
Πλεύρης, για τους λόγους που 
εκτίθενται αναλυτικά στις προη
γούμενες σελίδες.

Με δυο λόγια, εκτελώντας χρέη 
εισαγγελέα (ως μέλος της επιτρο
πής) θα εξετάσει, για παράδειγ
μα, συμβάσεις τις οποίες ο ίδιος 
συνέταξε!

Δεύτερη, η βουλευτής Β' Πε
ριφέρειας Αθηνών Βόρειου Το
μέα και πρώην σύζυγος του Μ. 
Βορίδη Ζωή Ράπτη, η οποία την 
περίοδο 2013-14 ήταν μέλος της 
Επιτροπής Προμηθειών Υγείας 
του αρμόδιου υπουργείου! Για 
τι ακριβώς θα εξετάσει τον Κων. 
Φρουζή;

Και οι δύο βουλευτές της ΝΔ 
και μέλη της επιτροπής θα μπο
ρούσαν να κληθούν ως μάρτυρες 
λόγω της ιδιότητάς τους και της 
σχέσης τους με το υπουργείο Υγεί
ας σε μια περίοδο που η Novartis, 
ο Φρουζής και διάφοροι άλλοι δι-

Κ. Καραγκούνης, Β. Κεγκέρογλου, 
Κ. Κυρανάκης, Δ. Μαρκόπουλος 
και Ζ. Ράπτη έχουν πολλούς 
λόγους για να εξαιρεθούν 
από την προανακριτική

ατείνονταν σε εσωτερικά έγγρα
φα και εκδηλώσεις ότι έλυναν και 
έδεναν στην Αριστοτέλους 17.

Επίσης αν υιοθετήσει κανείς το 
σκεπτικό της πλειοψηφίας για την 
εξαίρεση Πολάκη λόγω δηλώσε- 
ών του, προκύπτει ζήτημα εξαίρε
σης για τα περισσότερα μέλη της 
επιτροπής αφού οι πάντες έχουν 
κάνει δηλώσεις για το αν είναι 
σκάνδαλο η υπόθεση Novartis ή 
σκευωρία. Στον αντίποδα της δή
λωσης Πολάκη για μεγάλο σκάν
δαλο, Βασίλης Κεγκέρογλου, 
Κωνσταντίνος Κυρανάκης, Κα
ραγκούνης, Δημήτρης Μαρκό
πουλος έχουν εκφραστεί πολλά- 
κις και σε πολύ υψηλούς τόνους 
ότι όλα είναι «μια καλά στημένη 
πολιτική σκευωρία».

Ακόμη, μόλις τον περασμένο 
Σεπτέμβρη ο πρόεδρος της επι
τροπής Γ. Μπούγας μαζί με τον 
Σταύρο Κελέτση είχαν οριστεί 
από τον γενικό γραμματέα της 
ΝΔ ως οι βουλευτές που θα με
λετούσαν εμπιστευτικά τη δικο
γραφία της υπόθεσης. Αντίστοιχα, 
το αίτημα εξαίρεσης του Τζανακό- 
πουλου πατά στο γεγονός ότι ως 
κυβερνητικός εκπρόσωπος είχε 
επισκεφθεί την Εισαγγελία του 
Αρείου Πάγου προκειμένου να 
ενημερωθεί για την πορεία της 
έρευνας. Είχε δηλαδή γνώση της 
δικογραφίας.

Και εσωτερική ρήξη
Και μόνο το γεγονός ότι από τους 
παραπάνω ξεχωρίζει η γνωστή πε
ντάδα σαμαρικών βουλευτών (Ρά
πτη, Κυρανάκης, Καραγκούνης, 
Μαρκόπουλος και Πλεύρης), η 
οποία στην πρώτη συνεδρίαση 
της επιτροπής είχε έρθει σε ρήξη 
με τον πρόεδρο I. Μπούγα για το 
αίτημα εξαίρεσης των δύο, τα λέει 
όλα ή σχεδόν όλα.

Τι θα εξετάσουν όταν ο μέντο- 
ράς τους και πρώην πρωθυπουρ
γός και πρόεδρος της ΝΔ έχει 
υποβάλει για την υπόθεση μή
νυση για σειρά από αδικήματα, 
μεταξύ των οποίων κατάχρηση 
εξουσίας, παράβαση καθήκοντος, 
παραβίαση υπηρεσιακού απορρή
του, ψευδορκία, συκοφαντική δυ- 
σφήμηση και ηθική αυτουργία σε 
αυτή, ενώ κατηγορεί τον πρώην 
πρωθυπουργό, τον πρώην ανα
πληρωτή υπουργό Δικαιοσύνης 
και τους εισαγγελικούς λειτουρ
γούς ότι έχουν διαπράξει το αδί
κημα της συμμορίας;
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Δημήτρης 
Τζανακόπουλος 
και Παύλος 
Πολάκης κατά 
τη συνεδρίαση 
της
προανακριτικής

Σκόνη και θρύψαλα το 
αφήγημα περί «Ρασπούτιν»
Κατέρρευσαν η θεωρία της σκευωρίας και η προανακριτική με την απόφαση
του Συμβουλίου Εφετών που εγκρίνει τις ενέργειες της εισαγγελέα Ελένης Τουλουπάκη

Ρεπορτάζ

Σοφία Αναστασίου

• Εν συντομία
Το σκεπτικό του βουλεύματος του 
δικαστικού Συμβουλίου Εφετών με 
το οποίο απορρίφτηκε η αίτηση εξαί
ρεσης σε βάρος της εισαγγελέα κατά 
της διαφθοράς Ελένης Τουλουπά
κη. Κανένα στοιχείο για μεθοδεύ
σεις «Ρασπούτιν», απολύτως αόρι
στες οι καταγγελίες.

• Γιατί ενδιαφέρει
Καταρρίπτεται πανηγυρικά το αφή
γημα της σκευωρίας.

Με υποθέσεις και προσωπικές εκτι
μήσεις, με «πεποιθήσεις» που δια
μορφώθηκαν ετεροχρονισμένα και 
φαίνεται να συνδέονται και με προ
σωπικά κίνητρα χωρίς να συνοδεύ
ονται από την προσκόμιση αξιόπι
στων στοιχείων δεν τινάζονται στον 
αέρα οι εισαγγελικές έρευνες για 
μεγάλα σκάνδαλα, όπως αυτό της 
Novartis, ούτε δικαιολογούνται οι 
προανακριτικές επιτροπές σε βά
ρος υπουργών.

Αυτό προκύπτει εύλογα από το 
σκεπτικό του βουλεύματος του δι
καστικού Συμβουλίου Εφετών, με 
το οποίο απορρίφτηκε πανηγυρικά 
η αίτηση εξαίρεσης που είχε υπο
βάλει σε βάρος της εισαγγελέα κατά 
της διαφθοράς Ελένης Τουλου

πάκη ο εμπλεκόμενος στο σκάν
δαλο και υπό δίωξη πρώην υπουρ
γός Υγείας του ΠΑΣΟΚ Ανδρέας 
Λοβέρδος.

Οι τρεις εφέτες που απαρτίζουν 
το δικαστικό συμβούλιο υιοθέτη
σαν πλήρως την εισήγηση της ει
σαγγελέα Νίκης-Αναστασίας 
Μουζάκη, η οποία με την επιχει
ρηματολογία που ανέπτυξε για να 
στηρίξει την απορριπτική της πρό
ταση καταρρίπτει το αφήγημα της 
σκευωρίας σε σχέση με τη διερεύ- 
νηση του σκανδάλου της Novartis.

Κι αυτό γιατί αναδεικνύει τόσο 
την ανυπαρξία των «στοιχείων» 
πάνω στα οποία στηρίχτηκε η αί
τηση εξαίρεσης που είχε υποβάλει 
σε βάρος της εισαγγελέα κατά της 
διαφθοράς ο Ανδρ. Λοβέρδος όσο 
και τη νομική ακροβασία που επί
σης συνδέεται άρρηκτα με τα πε
ρίφημα αυτά «στοιχεία», η οποία 
οδήγησε στη σύσταση της προα- 
νακριτικής επιτροπής της Βουλής 
σε βάρος του πρώην αναπληρωτή 
υπουργού Δικαιοσύνης Δημήτρη 
Παπαγγελόπουλου.

Πολιτικές σκοπιμότητες
Εισπγήτρια και εφέτες είδαν αυτό 
που δεν θέλουν να δουν όσοι στοι
χίζονται πίσω από το άρμα της πο
λιτικής σκοπιμότητας. Οτι οι δύο 
περίφημες καταθέσεις των συνα
δέλφων τους Ελένης Ράικου και 
Ιωάννη Αγγελό περί παρεμβάσε
ων του κ. Παπαγγελόπουλου στην

έρευνα της κ. Τουλουπάκη για το 
σκάνδαλο της Novartis είναι «αό
ριστες αναφορές χωρίς πραγματι
κά περιστατικά ή άλλα αποδεικτι
κά στοιχεία». Είδαν, κατά συνέπεια, 
αυτό που «δεν είδαν» οι βουλευ
τές της ΝΔ που υπέβαλαν την 
πρόταση για σύσταση προανακρι- 
τικής επιτροπής σε βάρος του κ. 
Παπαγγελόπουλου.

Στο βούλευμα επισημαίνονται και 
δύο σημαντικά ζητήματα τα οποία 
αγνόησαν τόσο ο κ. Λοβέρδος με 
την αίτησή του όσο και οι βουλευ
τές που οδήγησαν στη σύσταση της 
προανακριτικής επιτροπής.

Το ένα είναι ότι οι δύο επίμαχες 
καταθέσεις πάνω στις οποίες βασί
στηκε η θεωρία της ΝΔ αλλά και 
του ΚΙΝΑΛ περί σκευωρίας «δεν 
έχουν καν αξιολογηθεί ακόμη ως 
προς την αξιοπιστία τους, αφού 
έχουν δοθεί στο πλαίσιο έρευνας 
του Αρείου Πάγου που δεν έχει 
αξιολογηθεί».

Το άλλο είναι ότι και η πρόταση 
των 30 βουλευτών για τη σύστα
ση προκαταρκτικής εξέτασης κατά 
του κ. Παπαγγελόπουλου στηρί
χτηκε αποκλειστικά σε αυτές τις 
καταθέσεις...

Εν ολίγοις οι τέσσερις δικαστι
κοί λειτουργοί αναδεικνύουν τον 
παραλογισμό, σε νομικό και λογι
κό επίπεδο, της σύστασης προανα- 
κριτικής επιτροπής χωρίς πρώτα 
να έχει κριθεί εάν πράγματι υπάρ
χουν ενδείξεις ότι η κ. Τουλουπά-

—
Εισηγήτρια 
και εφέτες είδαν 
ότι οι καταθέσεις 
Ράικου και Αγγελή 
περί παρεμβάσεων 
Παπαγγελόπουλου 
στην έρευνα 
της κ. Τουλουπάκη 
είναι «αόριστες 
αναφορές χωρίς 
πραγματικά 
περιστατικά 
ή άλλα αποδεικτικά 
στοιχεία»

κη δεχόταν πιέσεις από τον «υπό
λογο» υπουργό.

Αστήρικτες κατηγορίες
Μάλιστα με το εν λόγω βούλευμα 
επιστρέφονται, εμμέσως πλπν σα
φώς, οι λοιδορίες που έχει δεχτεί π κ. 
Τουλουπάκη στους ίδιους τους κα
τηγόρους της, οι οποίοι καταφέρθη
καν εναντίον της χωρίς να δύνανται 
να προσκομίσουν τα ανάλογα απο
δεικτικά στοιχεία. Η Ελ. Ράικου και 
ο I. Αγγελής έδωσαν ένορκες κατα
θέσεις που με βάση το συγκεκριμένο 
βούλευμα δεν έχουν καμία νομική 
αξία και κατά συνέπεια δεν μπορούν 
να οδηγήσουν σε απόδοση ποινι
κών ευθυνών, καθώς περιέχουν 
«αόριστες αναφορές χωρίς πραγ
ματικά περιστατικά ή άλλα αποδει
κτικά στοιχεία».

Κατά την εισηγήτρια εισαγγελέα κ. 
Μουζάκη, τα αποσπάσματα των κα
ταθέσεων αυτών που επικαλέστηκε 
και ο κ. Λοβέρδος «δεν μπορούν να 
αποτελέσουν αποδεικτικά στοιχεία 
μεροληψίας». Οπως αναφέρει χαρα
κτηριστικά η εισαγγελική λειτουρ
γός, «σε αυτά αναφέρονται (σ.α: ο 
κ. Αγγελής και η κ. Ράικου) αόριστα, 
ότι είχαν σχηματίσει την εντύπωση 
πως πίσω από τις ενέργειες των ει
σαγγελέων διαφθοράς υπήρχε τρί
το πρόσωπο που κινούσε τα νήματα, 
κατονομάζοντας τον κ. Παπαγγελό- 
πουλο, χωρίς να αναφέρουν πραγ
ματικά περιστατικά ή άλλα αποδει- 
κπκά στοιχεία». Για όσα δε αναφέρει 
ο κ. Λοβέρδος, ότι η Εισαγγελία Δια
φθοράς καθυστέρησε την αποστολή 
της δικογραφίας για τα δέκα πολι
τικά πρόσωπα στη Βουλή προκει- 
μένου να αποσβεστεί η προθεσμία 
όσον αφορά τον πρώην υπουργό 
Παναγιώτη Κουρουμπλή, καθώς 
και για τις αιτιάσεις του σχετικά με 
την παροχή καθεστώτος προστασίας 
στον Νίκο Μανιαδάκη (ενώ άλλος 
μάρτυρας δημόσιου συμφέροντος 
τον κατηγορούσε για δωροδοκία), 
η κ. Μουζάκη αρνείται ότι αποτε
λούν στοιχεία μεροληψίας. Αναφέ
ρει ωστόσο: «Αποτελούν ενέργειες 
σχετικές με τον χειρισμό της υπό
θεσης και πιθανόν αντικείμενο πει
θαρχικού ελέγχου (σ.α: των εισαγγε
λέων διαφθοράς) και δεν μπορούν 
να αποτελέσουν αποδεικτικό στοι
χείο μεροληψίας». Η εισαγγελέας 
τονίζει επίσης πως όλες οι ενέργειες 
των εισαγγελέων διαφθοράς τελού
σαν υπό την εποπτεία του αρμόδιου 
αντεισαγγελέα του Αρείου Πάγου 
και επισημαίνει πως «γνωστοποιή
θηκαν στον εισαγγελέα του Αρείου 
Πάγου τουλάχιστον δύο φορές και 
έγιναν δεκτά τα αιτήματά τους για 
άρση ασυλίας του αιτούντος από την 
ολομέλεια της Βουλής».

Η εισαγγελέας κ. Μουζάκη αφή
νει και σαφείς αιχμές, χωρίς η ίδια 
να κάνει κρίσεις αλλά παραθέτο
ντας τα πραγματικά περιστατικά, 
περί σκοπιμότητας σε σχέση με τη 
χρονική στιγμή που ο κ. Λοβέρδος 
υπέβαλε την αίτηση εξαίρεσης της 
κ. Τουλουπάκη. Αναφέρει συγκε
κριμένα ότι όλα όσα επικαλέστηκε 
ο κ. Λοβέρδος στην αίτησή του του 
ήταν γνωστά, πλπν όμως ο βουλευ
τής «δεν υπέβαλε αίτημα εξαίρεσης 
κατά το διάστημα διενέργειας της 
προκαταρκτικής εξέτασης» αλλά 
στις 3 Οκτωβρίου 2019, ημέρα συ
ζήτησης της άρσης ασυλίας του στη 
Βουλή και ενώ είχε ήδη ολοκληρω
θεί η έρευνα της Εισαγγελίας Δια
φθοράς ως προς τον ίδιο.
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Το Μητέρα 
ξεμένει από 
αγκαλιές 
για τα 66 
παιδιά του
Τα εγκατέλειψαν οι γονείς τους, τα 
εγκαταλείπει και η πολιτεία με τις τραγικές 
ελλείψεις προσωπικού στο κέντρο βρεφών

Ρεπορτάζ

Αντιγόνη Μιχοπούλου

• Εν συντομία
Σημαντικές ελλείψεις προσωπικού 
στο Κέντρο Βρεφών Η Μητέρα επι
δεινώνουν τις συνθήκες διαβίωσης 
των παιδιών.

• Γιατί ενδιαφέρει
Για τα εγκαταλειμμένα παιδιά ακό
μη και μια αγκαλιά είναι πολυτέλεια.

Η Ελένη είναι 32 χρόνων και έχει 
13 παιδιά. Οχι, δεν είναι η βιολο
γική τους μητέρα, είναι ο άνθρω
πος που ία φροντίζει, τα αγκαλιάζει, 
τα φιλάει στο μέτωπο για να δει αν 
έχουν πυρετό και προσπαθεί πολύ 
για να καταφέρει να αφιερώσει έστω 
ένα «καθαρό» δεκάλεπτο την ημέρα 
στο καθένα ξεχωριστά. Αυτό βέβαια 
τις περισσότερες ημέρες αποβαί
νει αδύνατο επειδή οι σημαντικές 
ελλείψεις σε ανθρώπινο δυναμικό 
του Κέντρου Βρεφών Η Μητέρα 
αναγκάζουν τις εργαζόμενες εκεί 
να προσφέρουν μόνο τα απολύτως 
απαραίτητα με αποτέλεσμα η αγκα
λιά, το χάδι, η οπτική επαφή του πε
ντάλεπτου να αποτελούν πολυτέ
λεια για τα παιδιά που ήδη έχουν 
δοκιμαστεί στη ζωή τους.

Αναβάλαμε πολλές φορές την 
επικοινωνία μας με την Ελένη 
Αγγελίδου, εργαζόμενη στο κέ
ντρο βρεφών. «Μπορώ να σας κα- 
λέσω αργότερα γιατί μόλις μπήκα 
στη δουλειά και είναι όλα άρρω
στα;» γράφει σε μήνυμά της. Ασθε
νούσαν και τα 13 παιδιά που φρο
ντίζει η Ελένη με μια συνάδελφό 
της. Μαζί με τη μοναδική παιδία
τρο για τα 66 παιδιά του κέντρου

προσπάθησαν να θέσουν την κατά
σταση υπό έλεγχο. «Αυτά τα περιστα
τικά είναι μέρος της καθημερινότη- 
τάςμας στην οποία προσπαθούμε να 
αντεπεξέλθουμε» λέει η Ελένη στο 
Documento.

Ελλείψεις εν μέσω 
πολύ μεγάλων απαιτήσεων
Το Κέντρο Βρεφών Η Μητέρα τα 
τελευταία χρόνια υπολειτουργεί, με 
επιπτώσεις για τα παιδιά που φιλο
ξενούνται και για τις συνθήκες ερ
γασίας των γυναικών που τα φρο
ντίζουν. Στα έξι σπίτια που διαθέτει 
το Μητέρα ζουν συνολικά 66 παι
διά από δύο μηνών έως πέντε χρό
νων. Τα περισσότερα βρίσκονται 
εκεί έπειτα από εισαγγελική εντο
λή επειδή οι γονείς τους είναι χρή
στες ουσιών, ενώ τα υπόλοιπα εί
ναι κακοποιημένα ή παραμελημένα.

Οι απαιτήσεις για την κάλυψη 
των αναγκών από την πλευρά του 
προσωπικού είναι τεράστιες, γε
γονός που δεν ευνοεί τον ποιοτι
κό χρόνο των εργαζομένων με τα 
παιδιά. «Προσπαθώ τουλάχιστον την 
ώρα που τους αλλάζω πάνα να τους 
μιλάω και να τους χαμογελάω» λέει η 
Ελένη. «Είμαι ευχαριστημένη αν τε
λειώσω μια βάρδια και μου γελάσουν 
έστω και για λίγο όλα τα παιδιά».

Οι βάρδιες των εργαζομένων που 
φροντίζουν τα παιδιά βγαίνουν με 
μεγάλη δυσκολία: «Είμαστε περίπου 
επτά άτομα σε κάθε σπίτι για να κα
λύπτουμε όλο το 24ωρο ενώ θα έπρε
πε να είμαστε έντεκα. Δεν μπορούμε 
να αρρωστήσουμε και πολλές φορές 
έχει χρειαστεί να διακόψουμε και τις 
καλοκαιρινές μας άδειες». Η κάθε 
μέρα τους βγαίνει οριακά όταν δεν 
υπάρχει απρόοπτο. «Στην πρωινή 
βάρδια είμαστε δύο άτομα, το απόγευ
μα άλλες δύο και το βράδυ μία» εξη-

«Είμαι
ευχαριστημένη αν 
τελειώσω μια βάρδια 
και μου γελάσουν 
έστω και για λίγο 
όλα τα παιδιά» 
μας εξομολογείται 
η Ελένη για την 
έλλειψη ποιοτικού 
χρόνου με τα παιδιά 
που φροντίζει
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«Είμαστε περίπου 
επτά άτομα 
σε κάθε σπίτι 
για να
καλύπτουμε όλο 
το 24ωρο, ενώ 
θα έπρεπε να 
είμαστε έντεκα». 
Δεν μπορούμε να 
αρρωστήσουμε 
και πολλές φορές 
έχει χρειαστεί 
να διακόψουμε 
και τις
καλοκαιρινές 
μας άδειες

γεί η Ελένη. «Αν το βράδυ αρρωστή- 
σει κάποιο παιδί και πρέπει να πάει 
στο νοσοκομείο, υπάρχει ένα άτομο 
που είναι βοηθητικό για όλα τα σπί
τια. Αν όμως αρρωστήσουν περισσό
τερα παιδιά, τότε πρέπει μια από όλες 
εμάς να ξυπνήσει και να τρέξει να κα
λύψει το κενό».

«Στις 31 Δεκεμβρίου λήγουν οι 
συμβάσεις ακόμη 14 ατόμων, οπότε η 
κατάσταση γίνεται ακόμη πιο δύσκο
λη, ενώ τον επόμενο χρόνο πρόκειται 
να συνταξιοδοτηθούν πέντε εργαζό
μενες» λέει η πρόεδρος του Σωμα
τείου Εργαζομένων του Κέντρου 
Βρεφών Η Μητέρα Γωγ<ί> Μπά- 
τσιου. Την ίδια ώρα η μοναδική 
παιδίατρος που φροντίζει τα παι
διά δεν βγαίνει στη σύνταξη επει
δή δεν έχει βρεθεί αντικαταστάτης.

Το Μητέρα αν δεν αυξηθεί ο 
αριθμός των εργαζομένων εγκατα- 
λείπεται και μαζί και τα παιδιά του 
που παίρνουν φροντίδα από ένα 
κουρασμένο προσωπικό. «Κάποτε 
δουλεύαμε εξάωρο. Αυτό από μόνο 
του σημαίνει ότι οι υπηρεσίες που 
προσφέραμε στα παιδιά ήταν πολύ 
καλύτερης ποιότητας» λέει η Ελένη 
και συμπληρώνει: «Οι μισθοί μας 
ξεκινάνε από 800 ευρώ δουλεύοντας 
και αργίες και φτάνουν τα 1.200».

Υποσχέσεις από δύο 
κυβερνήσεις για προσλήψεις
«Εδώ και δύο χρόνια οι εκπρόσωποι 
των εργαζομένων ζητάμε τη βοήθεια 
της πολιτείας χωρίς καμία ανταπό
κριση. Η προηγούμενη κυβέρνηση 
είχε δεσμευτεί να εκδώσει προκή
ρυξη για να καλύψει ανάγκες στον 
χώρο της πρόνοιας. Δεν το έκανε. Η 
σημερινή κυβέρνηση κατηγορεί την 
προηγούμενη και υπόσχεται προ
σλήψεις συμβασιούχων» λένε οι 
εργαζόμενοι.

Οι εργαζόμενοι στον χώρο της 
πρόνοιας αντιμετωπίζουν σοβα
ρά προβλήματα λόγω της έλλει
ψης προσωπικού. Αυτός είναι και 
ο λόγος που έχουν προχωρήσει σε 
κινητοποιήσεις. Την περασμένη 
Πέμπτη πραγματοποίησαν στάση 
εργασίας και συγκέντρωση έξω από 
το υπουργείο Εργασίας με σκοπό 
να συναντήσουν την πολιτική ηγε
σία. Αυτό στάθηκε αδύνατο καθώς 
κανείς δεν δέχτηκε να τους ακούσει. 
Οπως αναφέρουν στο Documento, 
οι κινητοποιήσεις θα συνεχιστούν 
με μεγαλύτερη ένταση και το ερχό
μενο διάστημα.

Το θέμα είναι ότι το πρόβλημα 
πρέπει να λυθεί... χθες επειδή τα μο
ναδικά θύματα αυτής της αδιαφο
ρίας είναι τα παιδιά, τα οποία ως 
θύματα μπήκαν εκεί και ως θύμα
τα συνεχίζουν να αντιμετωπίζονται. 
Χαρακτηριστικό είναι, όπως εξηγεί 
το προσωπικό του Μητέρα, ότι ακό
μη και ο παιδικός σταθμός που λει
τουργεί μέσα στο κέντρο χρειάζε
ται προσωπικό, με αποτέλεσμα να 
δέχεται τα μισά από τα παιδιά που 
φιλοξενούνται. Τα υπόλοιπα περι
φέρονται σε άδεια από παιχνίδια 
δωμάτια, καθώς το κέντρο αντιμε
τωπίζει σημαντική έλλειψη εκπαι
δευτικών παιχνιδιών.

Η οδυνηρή συνάντηση 
της Πέμπτης
Οι μέρες κυλούν στο κέντρο άλλες 
φορές εύκολα με χαμόγελα και παι
δικές φωνές και άλλες φορές δύ
σκολα με κλάματα για τη μαμά που 
τους λείπει. Σίγουρα η δυσκολό
τερη μέρα είναι η Πέμπτη. Είναι η

μέρα που οι βιολογικοί γονείς επι
σκέπτονται τα παιδιά τους. Οι αντι
δράσεις ποικίλλουν ανάλογα με την 
ηλικία του κάθε παιδιού και την 
πληγή που έχει μέσα του.

«Συνήθως τα μωρά κάτω από δύο 
χρόνων δεν αναγνωρίζουν τους γο
νείς τους, οπότε με το που τους βλέ
πουν κλαίνε και κρύβονται πίσω από 
εμάς» εξηγεί η κ. Αγγελίδου. Τα πε
ρισσότερα μεγαλύτερα παιδιά τούς 
περιμένουν πώς και πώς. «Σε πόσες 
μέρες θα έρθει η μαμά μου;» ρωτάει 
ο Νίκος ζητώντας από την Ελένη 
να του δείξει τις μέρες μετρώντας 
τα δάχτυλα του χεριού του.

Οι περισσότεροι βιολογικοί γο
νείς είναι χρήστες ή έχουν ξεκινή
σει πρόγραμμα απεξάρτησης. Τα 
παιδιά τους είναι «εγκλωβισμένα 
νομικά» καθώς πρέπει να περιμέ
νουν αν θα κριθούν κάποια στιγμή 
κατάλληλοι για να επιστρέφουν στο 
σπίτι τους και αν αυτό δεν επιτευ
χθεί, τότε θα μπουν στη διαδικασία 
υιοθεσίας. Πάντως χαρακτηριστικό 
είναι ότι οι βιολογικές μαμάδες που 
είναι πολύ συνεπείς στο ραντεβού 
της Πέμπτης είναι συνήθως εκεί
νες που θέλουν να πάρουν πίσω τα 
παιδιά τους και αγωνίζονται κάνο
ντας απεξάρτηση.

Ο τετράχρονος Ν. είναι παιδί τέ
τοιας μαμάς. «Είχε πέσει από τον πέ
μπτο όροφο και σώθηκε επειδή δι
έκοψε τη φόρα της πτώσης του μια 
τέντα» λέει η Ελ. Αγγελίδου. «Μέ
χρι να προσαρμοστεί στο περιβάλ
λον δυσκολεύτηκε πάρα πολύ. Πλέ
ον έχει ηρεμήσει και περιμένει να 
έρθει η Πέμπτη για να δει τους γο
νείς του». Οταν η ώρα του επισκε
πτηρίου τελειώνει τότε τα κλάματα 
και ο εκνευρισμός δεν έχουν τέλος. 
«Εχουμε δράματα στον αποχωρισμό, 
πάμε πάντα ένα στάδιο πίσω, τα παι
διά κατουριούνται πάνω τους και κά
νουν εμετούς».

Τα παιδιά σιγά σιγά προσαρμό
ζονται ξανά στην απουσία και φω
νάζουν «μαμά» τις εργαζόμενες του 
κέντρου. Οσο για τα βρέφη, περι
μένουν πότε θα έρθει η σειρά τους 
για την αγκαλιά που τους αναλογεί.

Υπάρχουν όμως και εκείνα τα 
παιδιά που δεν θέλουν να αντικρί
σουν ξανά τους γονείς τους, όπως ο 
Φ. «Είχε κακοποιηθεί από τον πατέρα 
του. Μητέρα δεν είχε. Οταν ήρθε ο πα
τέρας του εδώ για να υπογράψει την 
παραχώρηση της επιμέλειάς του, το 
παιδί τον αντίκρισε, ξεκίνησαν τα μά
τια του να τρέχουν δάκρυα και κρύ
φτηκε πίσω από ένα κρεβάτι. Βγήκε 
δύο ώρες αργότερα» περιγράφει με 
φρίκη η Ελένη. Αυτή ήταν η τελευ
ταία φορά που βρέθηκε απέναντι 
στον εφιάλτη του. Πλέον βρίσκε
ται σε μια φυσιολογική οικογένεια 
που τον αγαπά.

Πάντως, παρά τις δύσκολες συν
θήκες στις οποίες ζουν, τα παιδιά 
δείχνουν ευγνωμοσύνη για τη φρο
ντίδα που παίρνουν από τους ερ
γαζομένους στο κέντρο: «Το χάδι ή 
το φιλί που παίρνουν από τα παιδιά 
του κέντρου έχει πολύ μεγάλη αξία».

Μια τέτοια στιγμή έζησε και η 
κ. Αγγελίδου με ένα μωρό που το 
πήρε στα χέρια της έξι μηνών και 
υιοθετήθηκε τριών χρόνων. «Την 
ημέρα που ήταν να φύγει από το κέ
ντρο και να πάει στη νέα του οικο
γένεια ήμουν εκεί» λέει στο Docu
mento. «Εφτασε μέχρι την πύλη και 
επέστρεψε τρέχοντας για να με πάρει 
αγκαλιά και να μου πει “μαμά, σε ευ
χαριστώ για όλα’’».

Δόμνα 
Μιχαηλϊδου 
«Φταίει 
ο ΣΥΡΙΖΑ»
To Documento απευθύνθηκε στην 
αρμόδια για το θέμα υφυπουργό 
Κοινωνικών Υποθέσεων Δόμνα 
Μιχαηλϊδου ζητώντας τη θέση της 
για το σοβαρό αυτό πρόβλημα και 
πώς μπορεί να επιλυθεί.
«Η προκήρυξη των θέσεων 
μόνιμου προσωπικού στα κέντρα 
κοινωνικής πρόνοιας είναι μια 
εκκρεμότητα που κληρονομήσαμε 
από την προηγούμενη κυβέρνηση» 
ανέφερε. «Ουσιαστικά η 
εκκρεμότητα αυτή έπρεπε να 
είχε ολοκληρωθεί από το 2018, 
οπότε συστήθηκαν οι οργανικές 
θέσεις με σκοπό να διατηρηθεί το 
ύπαρχον προσωπικό στις θέσεις 
του. Εντούτοις, η προηγούμενη 
κυβέρνηση έδωσε δύο νομοθετικές 
παρατάσεις στη δημοσίευση 
της προκήρυξης, ενώ επί της 
ουσίας δεν προχώρησε καθόλου 
τις διοικητικές διαδικασίες. Η 
ολιγωρία αυτή έθεσε σε κίνδυνο τη 
λειτουργία των κέντρων κοινωνικής 
πρόνοιας, καθώς συνδυάστηκε 
με την επικείμενη λήξη των 
συμβάσεων του επικουρικού 
προσωπικού. Για να διορθώσω 
αυτές τις προχειρότητες και την 
έλλειψη σχεδιασμού εκ μέρους 
της κ. Φωτίου κίνησα άμεσα τις 
προβλεπόμενες διαδικασίες και 
έστειλα αίτημα δημοσίευσης 
της προκήρυξης στο ΑΣΕΠ μέσα 
στον πρώτο κιόλας μήνα της 
θητείας μου. Επίκειται, μάλιστα, 
η δημοσίευση της προκήρυξης 
εντός των επόμενων ημερών. 
Επιπλέον και προκειμένου να 
καλυφθεί το ενδεχόμενο κενό 
που η προηγούμενη κυβέρνηση 
δημιούργησε λόγω της αδράνειας 
της προέβλεψα σε νέα υπουργική 
απόφαση τις προϋποθέσεις και τα 
κριτήρια πρόσληψης επικουρικού 
προσωπικού στην πρόνοια, καθώς 
το προηγούμενο πλαίσιο είχε 
καταργηθεί από την κυβέρνηση 
ΣΥΡΙΖΑΝΕΑ».

Η Δόμνα Μιχαηλϊδου είναι 
υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών 
Υποθέσεων αρμόδια για θέματα 
Πρόνοιας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
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Ρομά ενός 
κατώτερου 
θεού
Οδοιπορικό του Documento στον καταυλισμό 
Τσιγγάνων της Αγίας Τριάδας Καλαμάτας

Ρεπορτάζ

Νίκος Σπυρόπουλος

• Εν συντομία
Αυτοψία του Documento στον κα
ταυλισμό Αγία Τριάδα της φυλής 
Χαλκιδέων στην Καλαμάτα. Η πλει
ονότητα των Ελλήνων Ρομά ζει 
εκτός κοινωνικού ιστού, σε άθλιες 
συνθήκες.

• Γιατί ενδιαφέρει
Λόγια και υποσχέσεις επί χρόνια για 
κοινωνική ένταξη των Τσιγγάνων, 
όμως στην πράξη...

Παλιές παράγκες που γκρεμίστη
καν απ’ τον ανεμοστρόβιλο που σά
ρωσε τέλη Σεπτεμβρίου την περιοχή 
και ξαναχτίστηκαν στο ίδιο μοτίβο 
τις επόμενες ημέρες. Περιοχές γε
μάτες σκουπίδια. Εστίες μόλυνσης 
και μεγάλου κινδύνου για τη δημό
σια υγεία. Νερό με το... λάστιχο και 
λάσπες παντού. Ρεύμα αν και όταν 
δουλέψει κάποια γεννήτρια ή αν κα
μιά οικογένεια καταφύγει στη ρευ- 
ματοκλοπή. Δύσκολες εικόνες να 
αντικρίζεις. Απάνθρωπες συνθήκες 
για να μένεις μόνιμα εκεί. Περίπου 
300 Ελληνες Ρομά της φυλής Χαλ- 
κιδέων ζουν στον καταυλισμό Αγία 
Τριάδα, λίγο έξω από την πόλη της 
Καλαμάτας. Εφτασαν στην περιοχή 
μετά τον φονικό σεισμό που συγκλό
νισε την πόλη το 1986. Οι αρχές εί
χαν στήσει εκεί προσωρινές κατοι
κίες για τους πληγέντες κατοίκους 
και όταν αυτοί αποχώρησαν ήρθαν 
οι Τσιγγάνοι.

Εδώ και 33 χρόνια λίγα έχουν 
αλλάξει. Οπως εξηγούν στο 
Documento κάτοικοι που μένουν 
κοντά στον καταυλισμό αλλά και ο 
πρόεδρος των Τσιγγάνων του κα
ταυλισμού Αγίας Τριάδας Βασί
λης Δημητρίου, οι σχέσεις μεταξύ 
τους έχουν βελτιωθεί πάρα πολύ τα 
τελευταία δύο τουλάχιστον χρόνια. 
Τα τσιγγανόπαιδα πάνε στο σχο
λείο και δεν υπάρχουν περιστατι
κά βίας ή παραβατικότητας. Και οι 
δύο πλευρές επιθυμούν την πλήρη 
ένταξη των Ρομά του καταυλισμού 
στην τοπική κοινωνία.

Βέβαια, οι αντίθετες φωνές δεν 
λείπουν καθώς στην περιοχή έχουν 
καταπατηθεί και ιδιωτικές εκτάσεις. 
Το πρόβλημα είναι χρόνιο και τα
λανίζει ακόμη την καλαματιανή κοι
νωνία. Αχτίδα φωτός, εκτός από τα

χαμόγελα των μικρών τσιγγανόπαι- 
δων, τα μικρά αλλά σταθερά βήματα 
τόσο των Ρομά της Αγίας Τριάδας 
όσο και ντόπιων ακτιβιστών σε συ
νεργασία με τοπικούς φορείς. Αρα
γε θα δοθεί οριστική λύση χωρίς να 
υπάρξει νέα γκετοποίηση;

Σκουπίδια και γκεχοποίηση
Κυριακή πρωί. Ανηφορίζουμε μαζί 
με τη δημοσιογράφο Γεωργία 
Φάσσου από την Καλαμάτα στον 
καταυλισμό. Είναι ο συνδετικός μας 
κρίκος με τον συνοικισμό. Αλλωστε 
χάρη σπς δικές της ενέργειες και της 
καθηγήτριας Χαράς Κιουρή διορ- 
γανώθηκε σπς 7 Σεπτεμβρίου ημε
ρίδα από την περιφέρεια Πελοπον- 
νήσου και τον σύλλογο Ελλήνων 
Τσιγγάνων του Συνοικισμού Αγί
ας Τριάδος Φυλή Χαλκιδέων. Προ
τού φτάσουμε συναντάμε μια παλιο- 
παράγκα στην άκρη του δρόμου και 
βλέπουμε τέσσερα παιδάκια να τρέ
χουν στο πεζοδρόμιο. Σταματάμε και 
πιάνουμε την κουβέντα με μια νέα 
γυναίκα, τη Γεωργία. Μάνα επτά 
παιδιών και μόλις 30 ετών. Δουλεύει 
στην καθαριότητα του δήμου και σε 
λίγο καιρό η σύμβασή της λήγει. «Το 
μέρος εδώ είναι της εκκλησίας. Φτιά
ξαμε την παράγκα μας πριν από λίγα 
χρόνια. Αν μας διώξουν απ’ εδώ, δεν 
έχουμε πού να πάμε».

Οι εικόνες μέσα από την παράγκα 
είναι το ίδιο αποκαρδιωτικές με πς 
έξω. Δεν υπάρχουν στρώματα, κοι
μούνται στρωματσάδα. Κινδυνεύ
ουν να τους πέσει στα κεφάλια η 
οροφή. «Τον χειμώνα “αρρωστάει” 
μέσα. Ψάχνεις μεριά να κοιμηθείς. 
Φοβόμαστε μην πέσει το ταβάνι και 
μας πλακώσει». Τα παιδιά μάς πα
ρακολουθούν που μιλάμε και έρχο
νται μαζί μας. Αγκαλιασμένα γελούν. 
Η μάνα της Γεωργίας είχε 14 παι
διά και έτσι δεν την έστειλε σχολείο. 
Εκείνη με τον άντρα της προσπα
θούν να κρατήσουν τα δικά της στην 
εκπαίδευση. «Ο,τιμπορώ θα τουςπρο- 
σφέρω. Για εμάς τους Τσιγγάνους δεν 
υπάρχουν εδώ μόνιμες δουλειές να 
βρούμε και να σπουδάσουμε τα παιδιά 
μας. Ο Παναγιώτης θέλει να γίνει μη
χανικός. Οι δυο μου κόρες θέλουν να 
γίνουν κομμώτριες. Ο,τι μπορέσω θα 
τους κάνω» μας λέει με εμφανή στε
νοχώρια στο πρόσωπό της.

Αφήνοντας πίσω την εικόνα αυτή, 
ανηφορίζουμε για τον καταυλισμό. 
Στην είσοδό του, στην οδό Μπού- 
του, ένας μικρός σκουπιδότοπος 
μας αναγκάζει να κάνουμε μανού-

Χαρτογράφηση και τυπολογική κατάταξη

Τύπος 1: Ακρως υποβαθμισμένες περιοχές
Συνθήκες διαβίωσης μη αποδεκτές, με παραπήγματα και χωρίς 
βασικές υποδομές

Αριθμός καταυλισμών Πληθυσμός

Τύπος 2: Μεικτοί καταυλισμοί
Αυθαίρετοι και στις παρυφές των πόλεων, με προβλήματα 
πολεοδομικής οργάνωσης και υποτυπώδεις υποδομές 
(συνυπάρχουν σπίτια με καταλύματα πρόχειρης κατασκευής)

Τύπος 3: Γειτονιές
Υποβαθμισμένες περιοχές του αστικού ιστού με σπίτια και 
σποραδικά πρόχειρα καταλύματα. Προβλήματα πολεοδομικής 
οργάνωσης, μη επαρκής σύνδεση με τον υπόλοιπο αστικό και 
κοινωνικό ιστό

Πληθυσμός

Σύνολο καταυλισμών

354
Σύνολο πληθυσμού

104.210
Πηγή: Ειδική Γραμματεία Κοινωνικής Ενταξης των Ρομά

ΦΦ
«Θέλουμε 
να αλλάξουμε 
τις συνθήκες 
στον καταυλισμό. 
Θέλουμε ένα 
καλύτερο μέλλον 
για τα παιδιά μας»
Βασίλης Δημητρίου
Πρόεδρος κοινότητας

βρες για να περάσουμε. Φτάνου
με στο κέντρο του καταυλισμού και 
παρκάρουμε. Παιδιά μάς υποδέχο
νται με χαμόγελα και φωνές. Δεν 
υπάρχουν πολλοί Τσιγγάνοι. Ο Βα
σίλης μας υποδέχεται και μας εξη
γεί γιατί ο καταυλισμός φαίνεται 
άδειος. «Πάρα πολλές οικογένειες 
έφυγαν για δουλειά στα γύρω χωριά 
πριν από μέρες. Λίγοι μείναμε πίσω. 
Θα γυρίσουν τέλη Σεπτέμβρη πάλι. 
Τότε να δεις τι γίνεται εδώ από κό
σμο. Είμαστε περίπου 300».

Ολα γύρω μας φαίνονται διαφο
ρετικά, αν και κατά βάθος όλα είναι 
ίδια. Αυτοσχέδιοι οικίσκοι με λαμα
ρίνες, πρόχειρα ασβεστωμένοι τσι
μεντόλιθοι, παλιά ξύλινα παράθυ
ρα, νάιλον πανιά με χαρτόνια για 
τοίχοι, σάπιες πόρτες. Αυτά είναι τα 
σπίτια τους. Για τα μικρά παιδιά που 
τρέχουν πάνω κάτω με τις πιπίλες 
τους στο στόμα. Πιο κάτω η Μαρία, 
που παντρεύτηκε στα 14, μαζί με 
τη μικρή της κόρη που έκανε τότε, 
πλένουν τα ρούχα. Ολα στο χέρι. Σε 
μια σκάφη. Ρούχα απλωμένα σε πα- 
λιόσχοινα που κρέμονται από ετοι
μόρροπα ξύλινα δοκάρια. Σκόρπια 
υπάρχουν και κάποια πλυντήρια. 
Τα παιδιά ακολουθούν τους μπα- 
λαμούς, όπως μας λένε, και γελάνε.

Κάπου κάπου μέσα στα σπίτια 
βλέπεις και κάποια ξυλόσομπα για 
τη θέρμανση τον χειμώνα. Μερικές 
οικογένειες δεν έχουν τίποτε για να 
ζεσταθούν. Η τουαλέτα είναι προνό
μιο για λίγους. «Μερικοί έχουν επει
δή υπήρχαν από πριν κάποιες εγκατα
στάσεις αποχέτευσης. Οι περισσότεροι 
όμως πάμε εδώ γύρω» μας λέει ο Βα
σίλης κατεβάζοντας το πρόσωπό 
του. Για ανθρώπινο μπάνιο ούτε λό
γος. «Πότε έχουμε νερό, πότε δεν έχου
με. Το καλοκαίρι κάνουμε ντους με το 
λάστιχο. Τον χειμώνα ζεσταίνουμε κα
τσαρόλα και ας είναι καλά η σκαφί- 
δα». Περπατάμε λίγο πιο μέσα στον 
καταυλισμό. «Εδώ είναι το καφενείο 
του χωριού μας». Η κυρα-Σωτηρία 
έχοντας στην αγκαλιά της το μικρό 
της εγγόνι μας λέει ότι εκεί κάθο
νται όλοι και συζητάνε. Τραγουδά
νε και γλεντάνε. Η ίδια ψήνει τους 
καφέδες εδώ και χρόνια. «Το λέμε 
και καφενείο της χαράς» μας ενημε
ρώνει μια γυναίκα που κάθεται έξω.

Με αλληλεγγύη
Είναι πλέον μεσημέρι. Σταματά
με και καθόμαστε να τα πούμε με 
τον Βασίλη και άλλους Τσιγγάνους 
κάτω από τη σκιά ενός δέντρου, 
από τα λίγα δροσερά σημεία του κα-
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Αξονες
συνολικής
αντιμετώπισης*

Στέγαση
> Οργανωμένοι χώροι 
μετεγκατάστασης
> Επιδότηση ενοικίου 
•Υποδομές
• Δίκτυα κοινής ωφέλειας

Εκπαίδευση
• Γενικές πολιτικές 
(σχολικά γεύματα, 
τάξεις ένταξης)
• Στοχευμένες πολιτικές 
(υποστήριξη μαθητών)
• Παρεμβάσεις σε σχολεία 
(κοινωνικοί λειτουργοί)

Απασχόληση
• Προώθηση της απασχόλησης 
και της επιχειρηματικότητας
• Προώθηση της κοινωνικής 
οικονομίας
• Νομικές ρυθμίσεις
για το πλανόδιο εμπόριο

Υγεία
• Υγειονομικές εκθέσεις
• Δομές ατομικής υγιεινής 
(προσωπική υγιεινή και 
καθαρισμός 
ιματισμού)
• Δράσεις περιβαλλοντικής 
υγιεινής

Κοινωνική ένταξη
• Υποστηρικτικά μέτρα
• Παραρτήματα Ρομά
• Πολιτισμικές 
δραστηριότητες
• Κατασκηνώσεις
• Εργαστήρια μητέρας και 
παιδιού

• Παρεμβάσεις από την 
πρώην Ειδική Γραμματεία 
Κοινωνικής Ενταξης των 
Ρομά, η οποία καταργήθηκε

ταυλισμού. «Με τι δουλειές ασχο
λείστε;» τους ρωτάμε. «Με το εμπό
ριο. Είμαστε πλανόδιοι μικροπωλητές. 
Πουλάμε ρούχα, παπούτσια κ.ά. Θέ
λουμε νόμιμες άδειες. Δεν θέλουμε να 
είμαστε παράνομοι» μας απαντούν.

Ο Διαμαντής, πατέρας ενός μι
κρού παιδιού που πάει στο δημο
τικό, προσθέτει: «Είναι δύσκολο το 
μεροκάματο. Κάποιες μέρες δεν έχου
με τίποτε». Οταν τους ρωτάμε αν κά
ποιες φορές δεν έχουν να φάνε, ο 
πατέρας του Διαμαντή, ο δίχρονος 
Δημήτρης, μας λέει: «Υπάρχουν τέ
τοιες μέρες για μερικές οικογένειες. 
Βοηθάμε όσοι έχουμε τότε. Είναι αν
θρώπινο αυτό. Εννοείται». «Υπάρχει 
αλληλεγγύη στην κοινότητά τους» 
επισημαίνει η Γ Φάσσου. Σύμφωνα 
με τον Βασίλη, όλα σχεδόν τα παι
διά πάνε στο δημοτικό. «Στο γυμνά
σιο όμως, στις πιο μεγάλες ηλικίες, 
σταματούν». Εκείνος παντρεύτηκε 
στα 13 του ενώ στα 14 είχε το πρώ
το του παιδί. «Την πρώτη μου κόρη 
δεν τη μεγάλωσα εγώ αλλά οι γονείς 
μου. Με έβλεπαν και έλεγαν το παιδί 
αυτό έχει παιδί. Δεν με ενδιέφερε που 
είχα παιδί. Δεν καταλάβαινα τίποτε. 
Ενιωθα πως δεν είχα ευθύνες». Ρω
τάμε αν και σήμερα στην κοινότη
τά τους παντρεύονται ανήλικα παι-

Γίοΐ

Η δημοσιογράφος Γεωργία Φάσσου 
(κάτω) από την Καλαμάτα στηρίζει 
την κοινότητα και είναι ο σύνδεσμος 
του Documento με αυτήν

διά. «Τα τελευταία δέκα χρόνια έχει 
αποτραπεί» μας λέει ο κ. Δημήτρης, 
ενώ συμπληρώνει: «Δεν είναι σω
στό να παντρεύονται σε τέτοια ηλι
κία. Καλά καλά δεν ξέρουν τον ίδιο 
τους τον εαυτό».

Εκτός του νεοϊδρυθέντος συλλό
γου που αποτελεί το κύριο εργαλείο 
στην προσπάθεια κοινωνικοποίη
σης των Τσιγγάνων του καταυλι
σμού, υπάρχει και το... ποδόσφαιρο. 
«Ενα βήμα για να έρθουμε στον έξω 
κόσμο είναι το ποδόσφαιρο. Αποτελεί 
γέφυρα μεταξύ Ρομά καιμπαλαμών. 
Μας έδειξαν οι συμπαίκτεςμας την 
ευαισθησία, την ευγένεια και την ισό
τητα». Ο γιος του Βασίλη, ο Κων- 
σταντής, χαμογελάει. Μας λέει ότι 
παίζει και αυτός μπάλα και λατρεύ
ει τον Νεϊμάρ. «Θέλουμε να αλλά
ξουμε τις συνθήκες στον καταυλισμό. 
Δεν θέλουμε τα παιδιά μας να μεγα
λώνουν στις ίδιες συνθήκες. Θέλου
με ένα καλύτερο μέλλον».

Εμπρός... πίσω
Στο πίσω μέρος του καταυλισμού 
αυτό που ξεχωρίζει είναι τα συρμα
τοπλέγματα στα κάγκελα. Εδώ βρί
σκεται το άλλοτε πολυκλαδικό σχο
λείο της περιοχής. Ακριβώς πίσω 
του, δεκάδες σπίτια Καλαματιανών.

Μια γειτονιά απλώνεται. Σπίτια, αυ
λές γεμάτες πράσινο. Οι συγκρού
σεις μεταξύ Ρομά και των κατοίκων 
εκεί δεν είναι σπάνιες. Τα τελευταία 
χρόνια όμως τείνουν να εκλείψουν.

Οπως μας εξηγεί η κυρία Βού
λα, που εδώ και 40 χρόνια κατοι
κεί στην περιοχή, πριν από δυο τρία 
χρόνια ήταν πιο δύσκολη η συνύ
παρξη. «Μερικοί έκαναν ζημιές. Κά
ποια πιτσιρίκια μας πέταγαν πέτρες 
στα τζάμια. Ηταν δύσκολα. Τώρα 
όμως έχουν αλλάξει τα πράγματα. 
Είναι καλοί άνθρωποι εκεί. Εχουν 
ηρεμήσει. Δεν έχουμε παράπονο». 
Το ίδιο μας λέει και η κυρία Τασία, 
μητέρα της Γεωργίας, που όταν άλ
λοι φοβόντουσαν ή δίσταζαν άφη
νε τους Τσιγγάνους σπίτι της να βά
ζουν κρέατα και άλλα τρόφιμα που 
ήθελαν ψυγείο και φάρμακα, αφού 
εκείνοι δεν είχαν ρεύμα. «Αν βοηθή
σουμε τους ανθρώπους αυτούς, θα 
μας βοηθήσουν κι αυτοί. Ετσι είναι. 
Δεν είναι δηλαδή άνθρωποι του θεού 
αυτοί; Σε άλλον κόσμο γεννήθηκαν;» 
αναρωτιέται.

Φυσικά δεν είναι όλα ρόδινα στη 
συνύπαρξη των Ρομά με την υπό
λοιπη κοινωνία. Υπάρχουν εγκλη
ματικότητα, παρανομία, παραβατι- 
κότητα. Απόρροια σε μεγάλο βαθμό

της μακρόχρονης γκετοποίησης. 
Η ένταξη των Τσιγγάνων δεν είναι 
κάτι απλό.

Σύμφωνα με τα όσα ανέπτυξαν 
εκπαιδευτικοί, ειδικοί φορείς και 
τοπικοί παράγοντες στην ημερίδα, 
χρειάζεται ολιστική αντιμετώπιση 
του ζητήματος. Ενταξιακό σχολείο, 
διασφάλιση της στέγασης και των 
υποδομών, απασχόληση και σύν
δεση με την τοπική κοινωνία, εν
δυνάμωση των Ρομά είναι ενέργει
ες που συντελούν στη δημιουργία 
ευημερών κοινωνιών. Αλλωστε σε 
πέντε βασικούς άξονες (στέγαση, 
εκπαίδευση, υγεία, απασχόληση, 
κοινωνική ένταξη) βασίστηκε και 
αναπτύχθηκε η εθνική στρατηγι
κή της προηγούμενης κυβέρνησης 
για την ένταξη των Ρομά. Η Ειδι
κή Γραμματεία Κοινωνικής Εντα
ξης των Ρομά ήταν το συντονιστικό 
και πλέον απαραίτητο όργανο για 
την υλοποίηση της πολιτικής αυ
τής. Για πρώτη φορά λειτούργησε 
τέτοια γραμματεία. Παρά τις ανηξο- 
ότητες παρείχε έργο και εξασφάλισε 
χρηματοδοτήσεις. Η ειδική γραμ
ματεία ιδρύθηκε με νόμο το 2016 
και καταργήθηκε λίγες ημέρες μετά 
την ανάληψη της κυβέρνησης από 
τη Νέα Δημοκρατία.
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1  Εκρυθμη κατάσταση στο νοσοκομείο Λέρου
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
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Επιφάνεια: 249.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Εκρυθμη κατάσταση 
στο νοσοκομείο Λέρου
Τις δύσκολες συνθήκες παροχής 
φροντίδας και νοσηλείας των 
154 ψυχικά ασθενών του Ψυ
χιατρικού Νοσοκομείου Λέρου, 
το οποίο έχει μετατραπεί σε 
ίιοΐςροΐ προσφύγων και μετα
ναστών καταγγέλλει η Πανελ
λήνια Ομοσπονδία Εργαζομέ
νων Δημόσιων Νοσοκομείων.

Η ομοσπονδία σε ανακοί
νωσή της χαρακτηρίζει το Ψυ
χιατρικό Νοσοκομείο Λέρου 
ένα υγειονομικό ναρκοπέδιο 
από τους πρόσφυγες και μετα
νάστες που βρίσκονται εντός 
του χώρου του νοσοκομείου, 
ενώ τονίζει ότι οι συνθήκες για 
τους εργαζομένους, τους ασθε
νείς αλλά και τους ίδιους τους 
πρόσφυγες και μετανάστες εί
ναι απάνθρωπες. «Κάθε ημέρα 
μεγαλώνει ο αριθμός των φιλο
ξενούμενων, μετατρέποντας 
τους χώρους του Ψυχιατρικού 
Νοσοκομείου σε υγειονομικό 
ναρκοπέδιο» τονίζει και προ
σθέτει: «Πριν από έναν χρόνο 
στον χώρο του νοσοκομείου 
φιλοξενούνταν 800 πρόσφυ
γες και μετανάστες. Πριν από 
ένα μήνα ήταν 2.500 και τώρα 
αυξήθηκαν σε 3.200».

«Στο ίιοΐςροΐ της Λέρου κα
ταφθάνουν πρόσφυγες και με
τανάστες και από τα γύρω νη
σιά Καστελλόριζο και Σύμη. 
Δίπλα ακριβώς είναι η Ναυτι
κή Βάση των Ενόπλων Δυνά
μεων, της οποίας έχουν απο
κλείσει την είσοδο με σκηνές 
και σκουπίδια. Εχουν κατα
λάβει παλιά κτίρια που είναι 
έτοιμα να πέσουν», σημειώ
νει η ΠΟΕΔΗΝ και συνεχίζει 
«ο αύλειος χώρος του νοσο
κομείου έχει γεμίσει σκουπί
δια, περιττώματα, μολυσματι
κά αντικείμενα. Εχουν στήσει 
σκηνές παντού. Επιτίθενται 
σε ψυχικά ασθενείς, κλέβουν,

προπηλακίζουν, διαταράσσουν 
την ηρεμία του νοσοκομείου. 
Υπάρχει έντονη δυσοσμία πα
ντού και κίνδυνος μετάδοσης 
ασθενειών. Τώρα κατέλαβαν 
τον χώρο μπροστά από τις 
αποθήκες του νοσοκομείου 
που φυλάσσονται υλικά της 
τεχνικής υπηρεσίας και είδη 
καθαριότητας. Οι συνάδελφοι 
φοβούνται να μπουν στις απο
θήκες να πάρουν υλικά γιατί 
θα πρέπει να περάσουν πάνω 
από ακαθαρσίες, κόπρανα και 
σκουπίδια».

Την έκρυθμη κατάσταση 
που έχει δημιουργηθεί επι-

Για «υγειονομικό 
ναρκοπέδιο» 
κάνει λόγο 
με ανακοίνωσή της 
η ΠΟΕΔΗΝ-3.200 
οι φιλοξενούμενοι 
πρόσφυγες.
σημαίνει και η διοίκηση του 
νοσοκομείου με έγγραφό της 
προς την 2η Υγειονομική Πε
ριφέρεια Πειραιώς και Αιγαί
ου, τονίζοντας ότι δεν φέρει 
καμία ευθύνη «για οποιοδή- 
ποτε δυσάρεστο συμβάν τυ
χόν επισυμβεί». Σημειώνεται 
ότι η ΠΟΕΔΗΝ στηρίζει τις κι
νητοποιήσεις του σωματείου 
εργαζομένων του νοσοκομεί
ου, οι οποίοι θα προχωρήσουν 
σε συγκέντρωση διαμαρτυρίας 
στην είσοδο των αποθηκών με
θαύριο Δευτέρα από τις 10 το 
πρωί έως τις 12 το μεσημέρι, με 
βασικό αίτημα τη δρομολόγη
ση δράσεων αποσυμφόρησης 
της κατάστασης που έχει δη- 
μιουργηθεί.
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Φόβος και τρόμος 
η πολυπολιτισμικότητα

Φρικτά περιστατικά σε 
ένα 24ωρο από μετανάστεε
Σοκ στον Ηλεκτρικό με αλλοδαπό που πέθανε αι- 
μόφυρχος μέσα στο πλήθος. ■ 18
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θρίλερ με νεκρό στον σιαθμι
Απείλησε όη Οα 

αυτοκτονήσει μαζί 
με το παιδί του

Αλλοδαπός απειλούσε να 
αυτοκτονήσει μαζί με νεο

γέννητο στο μαιευτήριο «Ελενα 
Βενιζέλου»! Το πρωτοφανές περι- 
στσπκό έγινε την περασμένη Δευ
τέρα στο μακυπΊριο, μπροστά στα 
έκπληκτα μάτκι της μητέρας του 
μωρού, των γονιών της και των αν- 
δρών της ασφάλειας, οι οποίοι 
άκουσαν τις κραυγές και έσπευ- 
σαν στο δωμάτιο να δουν η συμ
βαίνει.

«Ο αλλοδαπός και η μητέρα 
του παιδιού μάλωναν μπροστά 
στο γραφείο κινήσεως, γιατί εκεί
νος υποστήριζε όη είναι ο πατέ
ρας του παιδιού, αλλά δεν είχε 
άδεια παραμονής στη χώρα και 
άλλα απαραίτητα έγγραφα.

Η μητέρα τού έλεγε όη θα 
το δηλώσει εκείνη το παιδί» είπε 
στη «δημοκρατία» ο πρόεδρος 
της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Παννάκος 
και συνέχισε: «Στη συνέχεια ανέ
βηκαν στο δωμάτιο της μητέρας, 
όπου βρίσκονταν και οι γονείς 
της, και ξαφνικά αυτός άρπαξε το 
βρέφος, άνοιξε το παράθυρο και 
απειλούσε να πέσει από κάτω».

Συμπλοκή
Ακολούθησε πανικός. Η ηροϋστσ- 
μένη επιστασίας και οι φύλακες 
έσπευσαν να δουν η συμβαίνει 
και προσπάθησαν να του πάρουν 
το παιδί από τα χέρια. Ακολούθη
σε συμπλοκή. «Ο αλλοδαπός τε
λικά δεν έπεσε, αλλά τραυμάτισε 
σοβαρά στο κεφάλι την προϊστο- 
μένη. Τέτοια σοβαρά περκπαπκά 
δυστυχώς βλέπουμε συχνά στα 
νοσοκομεία μας» μας είπε ο πρό
εδρος της ΠΟΕΔΗΝ.

Τελικά παρενέβη η Αστυνο
μία, η οποία τον συνέλαβε. Οπως 
αποδείχθηκε, ο συγκεκριμένος 
αλλοδαπός πατέρας είχε κάνει 
απόπειρα αυτοκτονίας άλλες δύο 
φορές στο παρελθόν.

Επεσε ξαφνικά αιμόφυρτοε στο έδαφοε 
χωρις να ξέρει κάνεις τι του συνέβη. Κάμερεε 

και ιατροδικαστιις θα λύσουν το μυστήριο

Γεμάτος αίματα ο c

Σ
υναγερμός σήμανε χθες 
το μεσημέρι στον σταθ
μό του μειρό στο Μονα
στηράκι, όταν ένας άν- 
δρας, πιθανότατα αλ
λοδαπός, έπεσε αιμόφυρτος στο 
έδαφος. Στο σημείο προκλήθηκε 

πανικός, με επιβάτες κάθε ηλικίας 
να μαζεύονται γύρω από τον άτυ
χο άνδρα προκειμένου να δουν τι 
συμβαίνει.

Για λίγη ώρα μάλιστα έκλεισαν 
οι πόρτες του μετρό, με αποτέλε
σμα κανείς να μην μπορεί να βγει 
και κόσμος να εγκλωβιστεί. Πολ
λοί άρχισαν να φωνάζουν και να 
διαμαρτύρονται, καθώς ανάμεσα 
στους επιβάτες ήταν και πολλά μι
κρά παιδιά. Αμεσα κατέφθασε στο 
σημείο ασθενοφόρο του ΕΚΑΒ και 
τον μετέφερε στο Γενικό Κρατικό 
Νοσοκομείο Αθηνών «Γεώργιος 
Γεννηματάς», όπου διαπιστώθηκε 
ο θάνατός του.

Οι συνθήκες κάτω από τις 
οποίες ο άνδρας κατέληξε, μέχρι 
τη στιγμή που γράφτηκαν αυτές οι 
γραμμές, δεν είχαν διευκρινιστεί. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, το τη
λεφωνικό κέντρο του ΕΚΑΒ έλαβε 
κλήση για έναν άνδρα μαχαιρω
μένο στον μηρό, ωστόσο κάτι τέ
τοιο δεν φαίνεται να επιβεβαιώνε
ται από το νοσοκομείο.

Πηγές του «Γεώργιος Γεννημα
τάς» ανέφεραν στη «δημοκρατία» 
πως ο άνδρας δεν έφερε κάποιο 
τραύμα στον μηρό και πιθανότα
τα έχασε τη ζωή του από ανεύρυ
σμα κοιλιακής αορτής ή από γα
στρορραγία. Περισσότερες λεπτο
μέρειες για τα αίτια του θανάτου 
θα δοθούν μετά τη νεκροψία - νε
κροτομή από Δευτέρα.

Από την πλευρά της η ΣΤΑ.ΣΥ. 
υποστηρίζει πως από το υλικό των

§*ίν

καμερών που εξέτασε ο άτυχος 
άνδρας δεν φαίνεται να ήρθε σε 
επαφή με κάποιο άλλο άτομο κατά 
τη μετακίνησή του από τον σταθ
μό του μετρό Κεραμεικός έως την 
αποβίβασή του στον σταθμό Μο
ναστηράκι. Κατά τις ίδιες πληρο
φορίες, στο ίδιο συμπέρασμα, πως 
δεν υπήρξε δηλαδή εγκληματική 
ενέργεια, οδηγούν και τα στοιχεία 
της ιατροδικαστικής έρευνας. Ο 
άνθρωπος φαίνεται πως υπέκυψε 
επειδή υπήρξαν επιπλοκές σε εγ
χείρηση που είχε κάνει πριν από 
λίγες ημέρες.

Οι έρευνες για την υπόθεση εί
ναι σε εξέλιξη και τα σενάρια που 
εξετάζονται είναι είτε να αυτοτραυ- 
ματίστηκε με κάποιον τρόπο είτε 
πέφτοντας να αιμορράγησε ακα
τάσχετα, επειδή χτύπησε ή διότι 
«άνοιξε» παλαιότερο τραύμα που 
τυχόν είχε. Οι επίσημες απαντή
σεις θα δοθούν σε λίγες ημέρες 
από τον ιατροδικαστή.

ΤΗ ΣΙΓΟΥΡΙΑ της πως οι άνδρες που τη βίασαν 
βάζοντας στον κόλπο της κέρματα είναι οι δύο 
Γερμανοί, ηλικίας 34 και 38 ετών, που είναι προ
φυλακισμένοι στην Τρίπολη, εξέφρασε η Ιθχρονη 
Ισλανδή κατά τη συμπληρωματική κατάθεσή της. 
Η νεαρή κοπέλα, η οποία ταξίδεψε ακόμη μία φο
ρά στη χώρα μας, διηγήθηκε ενώπιον της αρμόδι
ας ανακρίτριας Ηρακλείου ης εφιαλτικές στιγμές 
που βίωσε στα χέρια των δύο αδίστακτων ανδρών.

«Είμαι 100% σίγουρη και για τους δύο. Στο 
στενάκι που σας περιέγραψα με βίασε πρώτα ο 
πιο ψηλός με τα σκούρα χαρακτηρισηκά και το 
μούσι και ο άλλος, ο πιο κοντός, με κρατούσε από 
τους ώμους για να μη φέρω αντίσταση. Επειτα με

Μαρτυρία-σοκ! «Με 
βίασαν και μου έβαλαν 
κέρματα στον κόλπο»

ακούμπησαν κάτω και με βίασε ο δεύτερος, ενώ 
με κράταγε ο mo ψηλός. Προσπαθούσα να ανη- 
σταθώ, αλλά δεν φώναξα καθ’ όλη τη διάρκεια, 
γιατί ήμουν σε σοκ. 0 πιο ψηλός έβαλε στον κόλ
πο μου τα χρήματα» υποστήριξε.

Από τη γυναικολογική εξέταση στην οποία 
υποβλήθηκε η Ιθχρονη, βρέθηκαν στα γεννητι-

κά της όργανα δύο κέρματα και ένα χαρτονόμισμα 
των πέντε ευρώ. Σύμφωνα με αστυνομικές πη
γές και με βάση την κατάθεση της καταγγέλλου- 
σας, οι δράστες ήθελαν με τα κέρματα να διακω
μωδήσουν την κατάσταση. Λίγο μετά την αποτρό
παιη πράξη τους και προτού την εγκαταλείψουν, 
ο ένας από τους δύο φέρεται όη της είπε στα αγ
γλικά: «Ευχαριστώ για τον χρόνο σου».

Πάντως, από την πλευρά τους, οι δύο κατηγο
ρούμενοι αρνούνται κατηγορηματικά όη τη βία
σαν και επιμένουν για την αθωότητά τους. Σύμ
φωνα με πληροφορίες, έχουν κάνει αιτήσεις άρ
σης της κράτησής τους, οι οποίες όμως απορρί- 
φθηκαν. Πλημμύρες στους δρόμους
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9 Μοναστηράκι!
reis προσφύγων 
την αιματηρή 
οκή στα Διαβατά

ΑΠΕΛΑΥΝΟΝΤΑΙ 71 αλλοδαποί, οι 
οποίοι μπήκαν παράνομα στην Ελλά
δα, δεν είχαν μαζί τους κανένα νομιμο
ποιητικό έγγραφο και συνελήφθησαν 
χθες το πρωί, στη διάρκεια αστυνομι
κών ελέγχων που έγιναν, στη δομή φι
λοξενίας προσφύγων και μεταναστών 
του πρώην στρατοπέδου «Αναγνωστο- 
πούλου», στα Διαβατά Θεσσαλονίκης.

Οι έλεγχοι έγιναν στον απόηχο 
του προχθεσινοβραδινού επεισοδί
ου με τους τέσσερις τραυματίες Αφγα
νούς, ύστερα από συμπλοκή που ση
μειώθηκε ανάμεσα σε άτομα που δια- 
βιούν στη δομή.

Οι παραπάνω συλληφθέντες οδη
γήθηκαν σε τμήμα διαχείρισης μετα
νάστευσης και όπως έγινε γνωστό, εις 
βάρος τους θα εφαρμοστεί το μέφο της 
διοικητικής απέλασης.

Εξάλλου, κατά τους ίδιους ελέγ
χους προσήχθησαν οκτώ άνδρες ως 
ύποπτοι για το αιματηρό επεισόδιο, 
αλλά μετά την εξέτασή τους από αστυ
νομικούς δεν προέκυψε κάη εναντίον 
τους και αφέθηκαν ελεύθεροι.

ηαθμός τον μετρά στο Μοναστηράκι Οιτραυματίεβ
Στη συμπλοκή που έγινε το βράδυ της 
Πέμπτης, τέσσερα άτομα τραυμαήστη- 
καν στη σύγκρουση μεταξύ αλλοδα
πών.

Πρόκειται για Αφγανούς υπηκό
ους, οι οποίοι ενεπλάχησαν σε αιματη
ρό επεισόδιο που ξεκίνησε για άγνω
στους λόγους. Σύμφωνα με αυτόπτες 
μάρτυρες, οι συμπλεκόμενοι χρησιμο
ποίησαν διάφορα αντικείμενα, ενώ τα 
πνεύματα ηρέμησαν όταν έφθασαν στο 
σημείο οι αστυνομικές δυνάμεις.

Οι τέσσερις τραυματίες μεταφέρθη
καν με ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ στο Νο
σοκομείο «Παπανικολάου» για την πα
ροχή των πρώτων βοηθειών και σύμ
φωνα με πληροφορίες, η υγεία τους 
δεν διατρέχει κίνδυνο.
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1  Οι μετανάστες μετέτρεψαν σε χωματερή το
Ψυχιατρείο Λέρου

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-11-2019

Επιφάνεια: 283.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Σκουπίδια και περιττώματα στον περιβάλλοντα χώρο τον νοσοκομείου

Οι μετανάσresμειέτρεψαν σε 
χωματερή το Ψυχιατρείο Λέρου

ΣΕ HOT spot-χωματερή έχουν με
τατρέψει το Ψυχιατρικό Νοσο
κομείο της Λέρου χιλιάδες πρό
σφυγες και μετανάστες που στοι
βάζονται στους χώρους του νο
σηλευτικού ιδρύματος, στο οποίο 
νοσηλεύονται 154 ψυχικά ασθε
νείς πολίτες.

Την επικίνδυνη αυτή κατάστα
ση του θεραπευτηρίου, που έχει 
πλέον μετατραπεί σε «υγειονομικό 
ναρκοπέδιο», καταγγέλλει το σω
ματείο εργαζομένων του ψυχιατρεί
ου, το οποίο προγραμματίζει συγκέ
ντρωση διαμαρτυρίας την ερχόμε
νη Δευτέρα σης 10.00-12.00, ανπ- 
δρώντας στην κατάσταση που έχει 
δημιουργηθεί. Την έκρυθμη κατά
σταση επισημαίνει με έγγραφό της 
και η διοίκηση του ψυχιατρείου σιη 
2η Υγειονομική Περιφέρεια, τονί
ζοντας ότι δεν φέρει καμία ευθύνη 
για οποιοδήποτε δυσάρεστο συμ
βάν σημειωθεί. Να τονιστεί ότι ο 
αριθμός των μεταναστών που κα
ταφτάνουν από τα γύρω νησιά Κα
στελόριζο και Σύμη στο ψυχιατρείο 
αυξάνεται καθημερινά.

Καθημερινά είναι, επίσης, τα 
επεισόδια μεταξύ μεταναστών, οι 
οποίοι συχνά παρενοχλούν ή επι
τίθενται στους ψυχικά ασθενείς 
και στο προσωπικό. «Το προαύλιο 
έχει γεμίσει σκουπίδια, περιττώμα
τα, έχουν στήσει σκηνές παντού, 
επιήθενται σε ψυχικά ασθενείς και 
εργαζομένους, κλέβουν, προπηλα
κίζουν, διαταράσσουν την ηρεμία 
του νοσοκομείου. Υπάρχουν έντο
νη δυσοσμία παντού και κίνδυνος 
μετάδοσης μεταδοτικών ασθενει

ών» καταγγέλλει το σωματείο εργα
ζομένων.

Πριν από έναν χρόνο στον χώ
ρο του νοσοκομείου φιλοξενού
νταν 800 πρόσφυγες και μετανά
στες, πριν από έναν μήνα 2.500 και 
τώρα αυξήθηκαν σε 3.200 πρόσφυ
γες και μετανάστες, όπως αναφέρει 
σε επιστολή της η Πανελλήνια Ομο
σπονδία Εργαζομένων στα Δημόσια 
Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ). Οι μετανά
στες έχουν εγκατασταθεί δίπλα στη 
Ναυτική Βάση των Ενόπλων Δυνά
μεων, την είσοδο της οποίας έχουν 
αποκλείσει με σκηνές και σκουπί
δια. «Εχουν καταλάβει παλιά κτίρια 
που είναι έτοιμα να πέσουν και τον 
χώρο μπροστά από τις αποθήκες 
του νοσοκομείου, όπου φυλάσσο
νται υλικά της τεχνικής υπηρεσίας 
και είδη καθαριότητας» αναφέρει ο 
σύλλογος.

Ρίτα ΜεΑά

Πλυσταριό και υπαίθριο περίπτερο 
έστησαν έξω από το ψυχιατρείο
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